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Močenskí speváci roztancovali Scholu z Vracova Foto: Peter Sýkora

Klub tvorivosti prezentoval výsledky svojich prác Foto: Michal Lašut

Trnavský arcibiskup Mons. Ján Orosch prevzal obetné 
dary od účastníkov tvorivých dielní  Foto: Lukáš Lacko

Po ceste solúnskych bratov putovalo viac 
ako 50 pútnikov  Foto: Peter Sýkora

Divadelné predstavenie Mníšky
  Foto: Michal Lašut
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Práce na dobudovaní novej časti a rekonštrukcii existujúcej 
budovy hasičskej zbrojnice na Školskej ulici sú od začiatku júla 
v plnom prúde. „Prístavba je fi nancovaná z dotácie ministerstva 
vnútra a bude slúžiť na zagarážovanie hasičského auta pre dob-
rovoľný hasičský zbor,“ spresnil informácie o prácach starosta 
Močenka Roman Urbánik. Na základe poskytnutej dotácie vo 
výške 30 000 eur odborná fi rma, ktorá práce realizuje, už urobi-
la základovú dosku pre prístavbu budovy, vybudovala obvodo-
vé múry a prestrešenie. Zároveň sa postupne realizujú aj práce 
na rekonštrukcii jestvujúcej budovy. „Rekonštrukcia spočíva 
v tom, že sa poopravujú všetky vonkajšie fasády a vymenia sa 
výplne – to znamená brány, dvere, okná – a urobí sa výmena 
strešnej krytiny tak, aby sa zrekonštruoval celý objekt,“ doplnil 
starosta obce. Všetky stavebné práce by mali byť dohotovené do 
konca prázdnin tak, aby v čase, keď sa deti opäť vrátia do školy, 
nepanoval na školskom dvore a v jeho okolí stavebný ruch, kto-
rý by mohol znížiť bezpečnosť.  Marcela Lenčéšová

Močenskí poľnohospodári v  tomto roku začali obilnú žatvu 
koncom júna, konkrétne v utorok, 26. júna 2018. Na zber čakalo 
3 000 hektárov repky, jačmeňa a pšenice. Vzhľadom na nezvyklý 
priebeh počasia na jar sú v  tomto roku všetky porasty v  trošku 
inej vývinovej fáze, ako v rovnakom čase minulý rok. „Posun je 
minimálne trojtýždňový, je to spôsobené aprílovými a májovými 
strašne vysokými teplami a nízkymi zrážkami. Vegetácia sa po-
ponáhľala, čo niektorým plodinám, ako sú jačmeň a pšenica, isto 
uškodilo, lebo odnože, ktoré boli nahodené, sa nevyvinuli. Júnové 
dažde však spravili dobre jesenným plodinám – slnečnici a kuku-
rici, ale pomohli aj žatevným porastom, aspoň sa zrno nalialo po-
riadne. Problém je, že máme skoro 100% jačmeňov poľahnutých 
a poľahnuté sú aj niektoré iné porasty. Sú s tým spojené problémy 
so zberom, ale aj s kvalitou, najmä u jačmeňa. Bude veľký problém 
vyhovieť vysokým štandardom odberateľa. U pšenice je to rovna-
ko. Napriek tomu, že zatiaľ máme potravinársku. Každú chvíľu 
prší, a to nám takisto uberá na kvalite,“ konštatoval agronóm mo-
čenského poľnohospodárskeho družstva Milan Gier.

Napriek tomu, že od začiatku žatvy často prší, čo poľnohospo-
dárom znemožňuje plynulý zber, žatevné práce pokračujú čo naj-
rýchlejším tempom. Kombajny sú v čase, keď neprší, na poliach 
od rána do neskorého večera. „Máme štyri brigádnické kombajny 
s dvomi prekladacími vozmi a naše vlastné dva kombajny s pre-
kladacími vozmi. S úrodami musíme byť mimoriadne spokojní, 
pšenice vyzerajú byť také, že keď sa nič zlé nestane, tak by sme 

mohli mať výrazne lepšiu úrodu, ako sme mali minulý rok. Repka 
je o niečo slabšia a jačmeň predpokladám asi na tej úrovni ako bol 
minulý rok, ale je treba povedať, že kvalita jačmeňa určite utrpí 
a je otázne, či sa nám ho podarí predať ako sladovnícky alebo ako 
kŕmny, čo je v hodnotovom vyjadrení na tonu jačmeňa asi 80 eur 
do mínusu,“ dodal Milan Gier.

Močenskí poľnohospodári osiali pre tento rok repku na re-
kordných 706 hektároch, jačmeň museli pozberať zo 691 hektárov 
a pšenicu z 1 565 hektárov polí v extraviláne obce. K  tomu ešte 
pestovali na 35 hektároch hrach, ktorý budú potrebovať do osevu 
na ozimné miešanky a zberá sa v tom istom čase ako obilie.

Marcela Lenčéšová

Žatva ako kedysi
Dnes už mnoho ľudí nevie, ako prebiehala žatva kedysi. Chlapi 

a ženy chodili niekoľko kilometrov peši na pole. Často aj bosí. Chlapi 
kosili, ženy za nimi hrabali, potom robili snopy… Všetko vlastnými 
rukami…

Takúto žatvu si ešte pamätajú mnohí z členov folklórnej skupiny 
Močenčanka a  speváckej skupiny Močenskí speváci. Po niekoľkých 
spoločných stretnutiach sme sa dohodli, že skúsime vyrobiť krátky 
fi lm, v ktorom by sme pre budúce generácie zachytili, ako takáto žatva 
vyzerala.

Náš zámer podporili aj predseda Poľnohospodárskeho družstva 
v Močenku Štefan Bleho a

agronóm Milan Gier. Vyčlenili nám pol hektára obilia na veľmi 
peknom mieste, kosci nabrúsili kosy a  žatva ako kedysi sa mohla 
uskutočniť. Akciu pomohli zabezpečiť aj pracovníčky komunitného 
centra Renáta Straňáková a Jana Hanáková.

Prvú časť fi lmu si budú môcť diváci pozrieť koncom októbra na 
podujatí Gorazdovský dvor.

Peter Sýkora

Rekonštrukcia hasičskej zbrojnice

Obilná žatva sa začala koncom júna

Foto: Marek Karlubik

Foto: Peter Sýkora

Foto: Peter Sýkora
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■ Čas letných prázdnin a prestávku v špor-
tových súťažiach využila obec na vyčistenie 
povrchu v  športovej hale. Priestor určený 
na hranie je po roku opäť výrazne poznače-
ný mnohými zápasmi, ktoré sa tu odohrali. 
Nalepené nečistoty preto treba odstrániť 
špeciálnymi čistiacimi prostriedkami ur-
čenými na športové povrchy. Čistiace pro-
striedky, ktorými sa vo dvoch krokoch po-
mocou špeciálnych technických zariadení 
vyčistil povrch, zadovážila a  zapožičala 
spoločnosť Ibex Močenok. Samotné práce 
vykonávali pracovníci obce.

■ Prešlo niekoľko mesiacov od ostatnej in-
formácie o  vyčíňaní vandalov, ktorú sme 
vám ponúkli. Nie, že by sa vandali nepre-
javovali, ale spracovávame pre vás aj zaují-
mavejšie témy, ako reklamu nespratníkom. 
Začiatkom augusta sa však opäť výrazne 
zviditeľnili  – zvalili kontajner určený na 
zber starého textilu v Mlynskej ulici, vysy-
pali kontajner na sklo a poprevracali všetky 
nádoby s kvetmi v centre obce okolo fon-
tány. Museli byť veľmi silní alebo veľmi po-
vzbudení nejakými prostriedkami, pretože 
každá nádoba na výsadbu kvetov spolu so 
zeminou a  kvetmi váži niekoľko desiatok 
kilogramov. Našťastie polícii v pátraní po-
mohol kamerový systém a mená neplnole-
tých silákov sú už obecnej aj štátnej polícii 
známe.

■ Obec Močenok sa rozhodla po problé-
moch s fungovaním aplikácie Mestský roz-
hlas oznamujúcej občanom prostredníc-
tvom mailovej pošty správy z  obce, ktoré 
vysiela aj obecný rozhlas, vyskúšať podob-
nú aplikáciu pod názvom Paggo online. 
Aplikácia je určená pre mobilné telefóny 
s  operačným systémom Android aj iOS 
a správy z našej obce sa v nej dajú pozrieť 
aj prostredníctvom prehliadača v  počíta-
či. Inštalácia aplikácie je možná napríklad 
navštívením stránky obce Močenok, kde je 
na úvodnej obrazovke ružový baner s ná-
pisom Paggo online, cez ktorý je možné 
aplikáciu stiahnuť do mobilu pomocou 
Google Play alebo App Store. Cez stránku 
obce je po kliknutí na baner Paggo onli-
ne možné čítať najnovšie správy z obce aj 
v počítači. Správy sú denne aktualizované.

■ V  piatok 15. júna 2018 sa v  priestoroch 
kultúrneho strediska uskutočnil hromad-
ný odber krvi, ktorý zorganizoval Miest-
ny spolok Slovenského Červeného kríža 
v spolupráci s Národnou transfúznou služ-
bou z Nitry a obcou Močenok. Nenahradi-
teľnú tekutinu prišlo v tento deň darovať až 
61 darcov, z  ktorých boli 3 prvodarcovia. 
Dobrovoľným darcom krvi, ktorí sú ochot-
ní pomáhať ľuďom v núdzi, patrí za tento 
humánny čin srdečná vďaka.

Aktuality z obce

Občianske združenie Jednota dôchodcov Slovenska 
pravidelne organizuje celoslovenské seniorské športo-

vé súťaže. Zúčastňuje sa ich aj náš občan Štefan Bleho. Aby mohol súťažiť, musí byť de-
legovaný na základe vyhovujúcich športových výsledkov doma. Po dobrých výsledkoch 
v Močenku bol Štefan Bleho odporučený na okresnú reprezentáciu do Šale. Odtiaľ mohli 
byť delegovaní iba štyria seniorskí športovci. „Ja som bol delegovaný sám z Močenka. Aj 
vlani, aj tento rok. Ale vlani preto, že som získal tri medaily už na krajských súťažiach a bol 
som odporučený na celoslovenské do Trenčína.“ hovorí Štefan Bleho. Podľa jeho slov už 
ani tak nejde o samotné súťaženie. Ide o to, že sa vôbec môže zúčastniť. „Dá sa povedať, že 
keď človek niečo pre to spraví, môže očakávať aj nejaké úspechy. Keď mám túto príležitosť, 
chcel by som odporučiť športovanie seniorov aj v Močenku – mladí ľudia behajú, ale málo 
vidím starších športovať. Športujúci seniori sú veľká vzácnosť. Ja to beriem tak, že môj vek 
je požehnaný na šport,“ odkazuje Štefan Bleho. Alexandra Zima

Športujúci senior

V  našej obci sa uskutočnila pasportizá-
cia stromov. Týkala sa niektorých častí obce 
a  išlo o  zaevidovanie jednotlivých stromov 
vo vybraných lokalitách, ich označenie, po-
pis, zistenie zdravotného stavu a  návrhy 
na ošetrovanie. Do pasportu boli zahrnu-
té stromy v  centrálnej časti obce, v  parku 
a školskom areáli. „Dostaneme správu s poč-
tami stromov a  o  zdravotnom stave týchto 
stromov. Dostaneme aj odporučenia o tom, 
akým spôsobom ich ošetrovať a ako s nimi 
narábať. Stromy v  parku sú označené čísla-
mi. Výstupom z  tejto pasportizácie bude aj 
digitálna mapa, kde si budú môcť občania na 
internetovej stránke obce pozrieť číslo stro-
mu. Podľa toho zistia, kde sa nachádza, aký 
je jeho zdravotný stav, ako sa volá, približne 
koľko má rokov a čo všetko bude tento strom 
potrebovať z hľadiska údržby v budúcnosti,“ 
spresnil informácie o  pasportizácii starosta 
obce Roman Urbánik. „Každý strom má svo-
je identifi kačné číslo, pod ktorým sa dá nájsť 
v tom pasporte. Dokument bude obsahovať 
návrh ošetrenia a takisto prioritu ošetrenia. 
Niektoré orezy môžu byť, dajme tomu, po 
nejakých 6 rokoch, pretože to ešte má čas, ale 
niektoré sú také akútne, vrátane výrubov, že 
treba to riešiť ihneď. Stromy sú tu v rôznych 
stavoch - od mladých, po veľmi pekné staré 
stromy. Pokiaľ by sa prichádzalo k ošetrova-
niu, mal by to ošetrovať stromolezec, ktorý 
tomu rozumie, ktorý vie čo má odrezať a ako 
to má odrezať,“ konštatoval znalec v odbore 

životného prostredia Martin Kolník, ktorý 
pasportizáciu realizoval.

Stromy bolo potrebné skontrolovať a od-
poručiť ich ošetrenie najmä kvôli ľuďom. 
V miestach, kde sa pohybuje popod stromy 
množstvo ľudí, ako je to v centre obce alebo 
v parku, je dôležité, aby boli stromy bezpečné 
a ani počas vetra alebo dažďa nikoho nezra-
nili napríklad padajúce konáre. „V intenzív-
ne navštevovaných miestach, tam je potrebné 
minimálne odstrániť suché a nebezpečné ko-
náre. Suché konáre sa môžu orezávať počas 
celého roka. Pokiaľ sa robí nejaký zdravotný 
rez, kedy sa riešia aj nejaké krížiace sa koná-
re, imelo alebo nejaké defekty v korune, tak 
to sa môže robiť iba počas vegetácie od aprí-
la do septembra,“ doplnil Kolník. Dokument 
pasportizácie stromov bude obci k dispozí-
cii okamžite po jeho vypracovaní, potom sa 
môžu začať riešiť najakútnejšie problémy tý-
kajúce sa posudzovaných stromov. „Po oboz-
námení sa s výsledkom pasportizácie navrh-
neme spôsob ďalších postupov. Nebudeme 
vedieť vyriešiť všetky problémy so stromami 
v  centrálnej časti obce za jeden kalendárny 
rok, pretože na to treba fi nančné prostriedky. 
Tiež treba dodržať určitý čas, kedy sa stromy 
dajú takýmto spôsobom udržiavať. Vypra-
cujeme teda harmonogram postupu od tých 
najpálčivejších problémov k tým jednoduch-
ším tak, aby sme každý rok v rozpočte vyčle-
nili časť fi nančných prostriedkov, ktoré budú 
slúžiť na udržiavanie tejto zelene,“ dodal sta-
rosta Urbánik.

Marcela Lenčéšová

Pasportizácia stromov

Kompostéry do každej domácnosti
Obec Močenok bola v uplynulom ob-

dobí opäť úspešná v podávaní projektov. 
Tento raz bola úspešná žiadosť k projektu 
na zníženie množstva biologicky rozloži-
teľného odpadu v obci. „Vypracovali a po-
dali sme projekt so žiadosťou o nenávrat-
né fi nančné prostriedky na zabezpečenie 
zníženia tvorby biologicky rozložiteľného 
odpadu v  rámci obce. Tento projekt bol 
v  minulom mesiaci vyhodnotený ako 
úspešný. Na základe toho obec získala 159 
tisíc eur nenávratných fi nančných pro-

striedkov, ktoré budú použité na zakúpe-
nie kompostérov do všetkých domácnos-
tí. Takisto budú kompostéry pridelené aj 
na verejné priestranstvo v parku, do zák-
ladnej školy, materskej školy a k bytovým 
domom,“ spresnil informácie starosta 
obce Roman Urbánik. Jednotlivé kompo-
stéry by mali mať objem približne 1000 
litrov a projekt by podľa predbežných in-
formácií mohol byť zrealizovaný koncom 
leta tohto roku.

Marcela Lenčéšová
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Dobrý deň, priatelia. Prázdniny sa skončili a naša mládež si za-
čiatkom septembra, keď nastupovala do škôl, mohla povzdychnúť 
a povedať: „Kocky sú hodené.“ Letné voľno prebehlo v našej obci 
bez mimoriadnych udalostí. Nastalo len niekoľko „bežných vý-
tržností,“ akými boli: kúpanie naháčov vo fontáne, otrhané drôty 
od nesklopeného ramena auta, zmena smeru jazdy zadných kolies 
nápravy, nejaký-ten narkoman nachádzajúci sa pred zdravotným 
strediskom, výtržnosti našich spoluobčanov vo vnútri zdravotné-
ho strediska, napadnutie taxikára zákazníkom, občas havária či 
krádež bicykla alebo vykradnutá herňa v centre. „Čerešničkou na 
torte“ bola súťaž „silák roka“ v prevracaní kvetináčov pred fon-
tánou. Okrem toho sme tu však mali aj pozitívne udalosti ako 
napríklad kultúru. „Kinematograf “ síce ohrozila búrka, ale na-
pokon všetko prebehlo k všeobecnej spokojnosti. Mohli sme tak-
tiež pozorovať zatmenie Mesiaca a máme za sebou ďalší ročník 
Gorazdovho Močenka, ktorý sa uskutočnil, ako vždy, na vysokej 
úrovni. Excelentným zážitkom bola svätá omša pod dohľadom 
kamier RTVS v priamom prenose pod holým nebom v Gorazdo-
ve. Našu priateľku kameru nám doteraz nik nevrátil. My však aj 
tak stále sledujeme dianie v obci. Vďaka tomu sme „nenávidené, 
ale aj milované“ – ako celebrity. Na sklonku leta vám za náš kolek-
tív želám ešte teplé lúče slnka. Tým, ktorí majú záhrady a chystajú 
sa na zber úrody, prajem dobré výsledky. A všetkým želám radosť 
zo života.

Vaša kamera. (text: Ľubomír Kováč)

KOCKY SÚ HODENÉ

Rok 1968 sa niesol v duchu zásadných po-
litických zmien, ktoré odštartovali udalosti 
tzv. Pražskej jari. Prvým tajomníkom ÚV 
KSČ sa stal protagonista „socializmu s  ľud-
skou tvárou“ Alexander Dubček a  v  apríli 
1968 bol prijatý Akčný program KSČ s via-
cerými liberalizačnými myšlienkami, ktoré 
si získali širokú podporu verejnosti. Celý 
obrodný proces bol však zastavený vojen-
skou silou. 21. augusta odštartovala vojenská 
operácia Dunaj, keď sovietske, maďarské, 
poľské, bulharské a čiastočne i nemecké voj-
ská postupne obsadzovali územie Českoslo-
venska. Oblasť juhozápadného Slovenska, 
vrátane Močenka obsadzovala Maďarská 
ľudová armáda. V celej krajine vládla napätá 
a pochmúrna atmosféra. V prvých momen-
toch o situácii nemali nijaké informácie ani 
komunistickí stranícki funkcionári. Tých 
v  Močenku reprezentovala Dedinská or-
ganizácia KSS (DOKSS), ktorá mala v  tom 
čase 32 členov a ďalších 43 členov pracovalo 
v rôznych straníckych organizáciách.

Tieto informácie prináša Ladislav Ho-
lečka, spoluautor pripravovanej monografi e 
o obci Močenok.

Na udalosti si pamätajú aj vtedajší oby-
vatelia našej obce: „V auguste 1968 sme mali 
malé deti a stavali sme dom. Manžel praco-
val v Dusle. Z práce sa vrátil peši a mal slzy 

v očiach. Hovoril, že ich poslali z roboty do-
mov a  Duslo obsadili Rusi. Obchody ľudia 
do večera vykúpili. Tovar neprivážali, tak 
tam už nič nebolo. Autobusy prestali chodiť, 
rozhlas prestal hlásiť, nefungovali rozhlas, 
televízia… Z času na čas sa v rozhlase ozval 
hlas a povedali nám, že nás obsadili sovietske 
vojská, vnikli nám do republiky,“ spomína 
Anna Lenčéšová.

„Ja som sa zobudil ráno pred siedmou 
a  počul som lietadlá. Zapol som si rádio 
a tam hlásili, že nás obsadili spojenecké voj-
ská. Nasadol som do služobného auta a išiel 
som do práce do Nitry. Autobusy nechodi-
li, tak som na zastávke zobral Močenčanov, 
ktorí išli do Nitry. V  Nitre nás zastavovali 
maďarskí vojaci. Na Katruši boli rozostavané 
delá, o niečo ďalej bol maďarský tank. Videli 
sme kolóny maďarských vojakov, ktoré sme-
rovali od Nových Zámkov na Topoľčany,“ 
spomínal Ernest Fico.

„Cez našu obec tie vojenské autá len pre-
behli. Dediny ich nezaujímali. Skôr sa zame-
rali na mestá. Tam sa ľudia búrili a bolo tam 
väčšie napätie. Aj u  nás boli takmer všetci 
za Dubčeka, proti okupantom. V noci vešali 
plagáty a písali na cestu: Nech žije Dubček! 
Rusi nech odídu! Chceme slobodu!,“ pripo-
mína rok 1968 Anna Lenčéšová.

Ďalšie informácie zistil Ladislav Holečka:

„Z  Okresného národného výboru 
(ONV) v  Nitre sa do Močenku šírilo veľ-
mi razantné stanovisko ostro odsudzujúce 
prítomnosť cudzích vojsk. Ešte dňa 4. sep-
tembra na MNV v  Močenku dorazili dva 
prípisy nesúce sa v tomto duchu. Prvým bol 
prípis z nitrianskeho odboru kultúry dato-
vaný dňom 2. septembra, v  ktorom odbor 
vyjadruje plnú podporu Alexandrovi Dub-
čekovi a ďalším predstaviteľom strany a štá-
tu. Vyjadrujú presvedčenie, že nik, nezradí, 
cestu obrody nastúpenú januárovým plé-
nom strany. V podobnom duchu sa niesol aj 
druhý prípis od Okresného výboru Česko-
slovenského zväzu požiarnej ochrany v Nit-
re. Rovnako odsudzuje prítomnosť cudzích 
vojsk, ktorú označuje termínom okupácia 
a  vyzýva i  členov Miestnej jednoty v  Mo-
čenku na personálnu a technickú priprave-
nosť pre prípad potreby. Čoskoro však bolo 
opätovne nastolené tvrdé prosovietske sme-
rovanie, ba dokonca ešte tvrdšie ako pred 
jarou 1968. Nastalo obdobie normalizácie 
poznamenané represáliami voči osobám, 
ktoré sa negatívne postavili k  prítomnosti 
cudzích vojsk. I na schôdzi členskej základ-
ne DOKSS dňa 7. septembra už bolo počuť 
slová o tom, že, Dubček je zradca celého ko-
munistického hnutia.,“

Peter Sýkora

Augustové udalosti v roku 1968 v Močenku

Na bezpečnosť v  našej obci 
dohliadajú dvaja príslušníci 
obecnej polície a štyria pracov-
níci chránenej dielne. Pracov-
níci chránenej dielne obsluhu-
jú kamerový systém. Zistené 
priestupky či trestné činy na-
hlasujú obecnej alebo štátnej 
polícii.

Aj napriek nízkemu stavu 
príslušníkov obecnej polície sa 
nám podarilo prichytiť pri čine 
alebo odhaliť viacero priestup-
kov. Buď išlo o priestupky spá-
chané formou vandalizmu, 
alebo o  priestupky na úseku 
životného prostredia ako za-
kladanie nedovolených skládok 
či nakladanie s odpadmi. V ne-
poslednom rade sme odhalili aj 
priestupky proti všeobecne zá-
väznému nariadeniu obce Drža-
nie a chov psov na území obce.

Niekoľko príkladov zistených 
priestupkov:

● v mesiaci február bol vďaka 
pracovníkom kamerového sys-

tému a obecnej polície odhalený 
páchateľ, ktorý znečisťoval ve-
rejné priestranstvo takým spô-
sobom, že vyhadzoval odpadky 
z verejných smetiakov;

● v mesiaci apríl bol odhale-
ný nezodpovedný vodič, ktorý 
návesom poškodil zábradlie;

● v mesiaci máj boli odhalení 
páchatelia trestného činu for-
mou výtržníctva;

● v mesiaci jún bol obecnou 
políciou nájdený v nočných ho-
dinách v hustom daždi v strede 
cesty ležiaci obyvateľ Domova 
na pol cesty;

● v  mesiaci júl boli vďaka 
kamerovému systému odhalení 
vandali, ktorí poškodili výzdo-
bu obce a  poprevracali kontaj-
nery;

● v mesiaci august bol v noč-
ných hodinách nahlásený štát-
nej polícii páchateľ, ktorý sa ob-
nažoval pri fontáne.

Náčelník Obecnej polície
v Močenku Bohuš Sabo

Správa o činnosti obecnej polície
a kamerového systému 2018
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Občianske združenie Vitis, ktorého členom je aj naša obec, 
počas celého roka organizuje najrôznejšie podujatia pre obyva-
teľov mikroregiónu. Jedným z nich je aj športová olympiáda pre 
deti materských škôl, ktorej 3. ročník sa konal na futbalovom 
štadióne v Trnovci nad Váhom 12. júna 2018. Na podujatí sa 
zišli športové tímy takmer zo všetkých materských škôl mik-
roregiónu – chýbala iba škôlka z našej obce, ktorá momentálne 
kvôli rekonštrukcii budovy funguje v núdzovom režime, a škôl-
ka z Lužianok. O najlepšie výsledky tak bojovalo 9 družstiev.

Úvod patril, samozrejme, nástupu športovcov. Nechýbali 
ani vlajkonosič s olympijskou zástavou, dievčatá s vavrínový-
mi kyticami či olympijské kruhy. Skvelú atmosféru podporilo 
aj slnečné počasie. Prítomným sa za OZ Vitis prihovoril sta-
rosta našej obce Roman Urbánik a podujatie slávnostne otvoril 
starosta Trnovca nad Váhom Július Rábek: „Myslím, že na tých 
deťoch vidieť, že sú rady, a my sme radi tiež, že prišli. Navzájom 
sa spoznávajú už v tomto veku, lebo máme rôzne podujatia pre 
obyvateľov obcí, a toto je jedno z podujatí, ktoré sme pripravili 
pre naše deti. Pri tomto podujatí nie je dôležité, aké majú vý-
sledky, ale to, že sa vedia tešiť z toho, že sú medzi rovesníkmi.“

Po otvorení olympiády detičky začali súťažiť. Organizáto-
ri pre ne pripravili tri disciplíny  – skok do diaľky, beh na 20 
metrov a hod do diaľky. Na štadióne vládla počas celého dopo-
ludnia skvelá atmosféra. Jednotlivé tímy a, samozrejme, aj pani 
učiteľky povzbudzovali svojich športovcov, ktorí sa snažili zo 
všetkých síl. S radosťou sa s nami podelili o zážitky a informá-
cie, v čom súťažili. „Súťažila som v behaní a skákaní a bola som 
prvá,“ povedala nám Pavlínka z domáceho družstva. „Utekala 
som, potom som ešte skákala do piesku a hádzala do diaľky,“ 

pridala sa Viktorka z Rumanovej. „Mama mi fandila, pri tom 
utekaní som musel mať zavreté oči, pretože mi išiel do nich veľ-
ký vzduch,“ opísal beh na 20 metrov nádejný atlét Alex z Háj-
skeho.

Podujatie, ktoré v deťoch rozvíja pohybové schopnosti i zmy-
sel pre fair play, sa páčilo aj učiteľkám, ktoré so svojimi zveren-
cami prišli súťažiť. „Počasie nám dnes praje, pretože trošku nám 
aj pofukuje, takže nie sme až takí uvarení. Dve disciplíny máme 
za sebou, čakáme na poslednú. Páči sa nám tu. Detičky sa ba-
via. Teraz sme v takom kútiku, kde sa môžu trošku uvoľniť pred 
poslednou disciplínou,“ páčilo sa podujatie aj učiteľke z  Háj-
skeho Beáte Matessovej. Najmladších občanov mikroregiónu 
prišli podporiť aj dospeláci, ktorí jednotlivé obce občianskeho 
združenia Vitis riadia, a prednostka Obvodného úradu v Šali. 
Vedenie OZ Vitis zastupoval z  dôvodu neprítomnosti predse-
du Jozefa Jankoviča starosta Močenka Roman Urbánik: „Tretí 
ročník olympiády materských škôl sa OZ Vitis rozhodlo orga-
nizovať prvýkrát mimo krajského mesta Nitra. Deti tak môžu 
spoznávať jednotlivé obce. Ako prvá prišla na rad obec Trnovec 
nad Váhom a myslím si, že pán starosta aj organizátori pripravili 
pre súťažiacich veľmi pekné a dôstojné podmienky. Praje poča-
sie a myslím, že deti si dnešný deň v súťažiach užijú. V tomto 
prípade naozaj nie je dôležité zvíťaziť, ale podstatné je zúčastniť 
sa. A to je aj základným poslaním tejto olympiády, aby sa deti 
navzájom spoznávali a poznali aj jednotlivé obce OZ Vitis.“

Detičky postupne odsúťažili všetky disciplíny a na základe 
dosiahnutých výsledkov sa umiestnili na jednotlivých miestach. 
Organizátori pre ne pripravili skvelé odmeny v podobe medailí, 
pohárov, krásnych hračiek alebo pomôcok do škôlky.

Marcela Lenčéšová

ČINNOSŤ CVČ PRI ZŠ MOČENOK V ŠKOLSKOM ROKU 2018/2019.

Por.č. Názov krúžku Meno pedagóga

1. Gymnasticko-pohybový – 1. stupeň Mgr. Borecká, Mgr. Bachratá

2. Hádzanársky krúžok – 1. stupeň + 5. ročník PaedDr. Sklenárová

3. Mladý zdravotník od 3. po 9. ročník Mgr. Brzová

4. Futbalový krúžok – 1.-3. ročník Mgr. Žiška

5. Futbalový krúžok – 4.,5.,6. ročník Mgr. Vrba

6. Akvaristicko-teraristický Mgr. Lacko

7. Šikovné ruky p. Dičérová

8. Miš-Maš Mgr. Lacko

9. Mladý poľovník p. Pápay

10. Karate p. Móry

11. Malý futbal – II. stupeň Mgr. Čiernik

12. Futbal dievčatá Mgr. Čiernik

13. Florbal chlapci Mgr. Čiernik

14. Gymnastika II. stupeň Mgr. Čiernik

15. Práca s počítačom 5.-9. ročník Mgr. Pápayová

16. Matematický krúžok pre 9.a PaedDr. Kabátová

17. Matematický krúžok pre 9.b PaedDr. Kabátová

18. Krúžok SJL pre 9.a Mgr. Novelinka

19. Krúžok SJL pre 9.b Mgr. Novelinka

V piatok 29. 6. 2018 sme sa po roku opäť stretli aby 
sme poďakovali Pánu Bohu za uplynulý školský rok ďa-
kovnou svätou omšou, po ktorej nasledovala opekačka 
vo farskej záhrade.

Ďakujeme za pomoc
p. farárovi Petrovi Michalovovi,
p. kaplánovi Ľubošovi Utekalovi,
starostovi obce Romanovi Urbánikovi,
chlapom z HD a všetkým čo pomohli

a tiež všetkým čo prišli. Peter Kohút

Detská olympiáda Vitisu

Vedenie Základnej umeleckej školy srdečne pozýva záujemcov o štúdium na dodatočný zápis,
ktorý sa uskutoční v dňoch 4.-12. septembra v čase od 13:00-16:00.

Záujemcovia sa môžu prihlásiť do hudobného, výtvarného a hereckého odboru. Tešíme sa na Vašu účasť.

Foto: Katarína Kohútová
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26. ročník celonárodného festivalu kresťanské-
ho divadla Gorazdov Močenok, ktorý sa konal od 
25. do 29. júla 2018, ponúkol milovníkom divadla 
v tomto roku päticu divadelných predstavení. Všetky 
divadlá – súťažné i nesúťažné – si so záujmom pozre-
la aj festivalová porota, ktorá v tomto roku pracova-
la v  zložení: Dária Fojtíková Fehérová, Igor Hanko, 
Mišo Kováč Adamov, Matej Moško a predseda Peter 
Weinciller. Prvé divadelné predstavenie bolo odo-
hraté vo štvrtok 26. júna 2018. Bolo ním nesúťažné 
divadelné predstavenie Súkromného konzervatória 
Heleny Madariovej v  Nitre pod názvom Mníšky. 
Réžie sa ujal skúsený režisér a  majster na muzikály 
Peter Oravec. So žiačkami 6. ročníka konzervatória 
naštudoval kultovú americkú muzikálovú komédiu 
Dana Goggina Mníšky. Príbeh muzikálovej šou sa 
odohrával v  kláštore  – nechýbali humor, aj čierny, 
známe hudobné šlágre, dynamická choreografi a, ale 
ani zaujímavé kulisy a množstvo svetelných efektov. 
„Neskutočne nádherné, prvýkrát som tu a som dojatý, 
úžasný aplauz, nemalo to chybu,“ neskrýval po pred-
stavení nadšenie divák Stanislav. „Prebieha u nás zá-
pas o hodnoty a práve aj toto kresťanské divadlo nám 
dáva iný pohľad na umenie, na divadlo, iný pohľad, 
ako sa to chápe v súčasnosti, takže určite to má zmysel 
a predovšetkým je dobré, že kresťanské divadlo chytá 
nový dych, a veľmi dobré je to, že sa mu venujú mladí 
ľudia. To je taká nádej do budúcnosti,“ bol spokojný 
aj Ján Juran z Ministerstva kultúry SR, ktorý si v mo-
čenskom kultúrnom dome vychutnal prvé divadelné 
predstavenie tohtoročného festivalu.

Predstavenie Mníšky vzniklo ako absolventské 
ročníkové predstavenie konzervatória, ktorým pre-
zentovali svoje štúdium na škole. „Dievčatá chceli 
tento rok niečo veselšie, nejakú komédiu. Keďže štu-
dujú dramatický odbor, tak som si povedal, že skúsi-
me muzikál, nech si vyskúšajú herectvo, spev aj tanec. 
Spolupracovali sme na tom aj s pedagógmi tanca, pe-
dagógmi spevu a myslím, že sa to celkom podarilo,“ 
konštatoval režisér Peter Oravec na margo muzikálu. 
„Veľakrát to bolo ťažké, ale my sme sa na tých hodi-
nách veľmi bavili aj sme si to užívali. Boli medzi nami 
občas aj spory, že my tam toto nechceme, je tam toho 
veľa, že všetko robíme naraz, tancujeme, spievame 
a  všetko možné, ale bolo to každopádne príjemné, 
náročné, ale príjemné,“ tešila sa za všetky herečky 
z dobre zvládnutej práce Jana Rakúsová.

Piatok, 27. júl, sa niesol v  znamení súťažných 
predstavení. Prvým súťažným predstavením bola Ali-
ca v  krajine zázrakov detského divadelného súboru 
Úsmev pri Mestskom kultúrnom stredisku a Divadle 
ŠOK zo Šale. Tradičný rozprávkový námet Lewisa 
Carrolla upravil pre potreby súboru Roman Hatala 
a  zrežírovala ho Veronika Mondočková. „Páčilo sa 
nám to, bolo to výborné, len možno nás bolo troška 
veľa na tú arénu, ináč to bolo veľmi príjemné,“ po-
chvaľovala si jedna z diváčok. Dnešné deti rozumejú 
elektronike a virtuálnej realite už od útleho veku, za-
ujímalo nás, či malí herci pred tým, ako išli hrať roz-

právku o Alici, poznali pôvodnú rozpráv-
kovú predlohu. „Áno, ja som ju poznala, 
my doma pozeráme rozprávky, takže ja 
poznám skoro všetky rozprávky a mne sa 
Alica veľmi páčila. Podľa mňa to je veľmi 
pekné, také iné, zvláštne, ale pekné,“ myslí 
si Zuzana Mikulová, predstaviteľka Alice. 
„My sme Alicu v krajine zázrakov poňali 
tak, že sme to chceli aktualizovať a celú jej 
fantáziu sme pretavili do virtuálneho sve-
ta. Chceli sme poukázať na to, že dnešná 
mládež sa príliš venuje mobilom a virtuálnemu svetu, 
až sa v ňom strácajú,“ vysvetlil jeden z autorov Roman 
Hatala. „Deti to dnes podľa mňa zvládli perfektne, aj 
keď to máme v aréne a je tu trošku menší priestor, pri-
šlo veľa divákov a zvládli to bravúrne,“ bola spokojná 
režisérka Veronika Mondočková.

Druhým súťažným divadelným predstavením 
tohtoročného súťažného festivalu bola hra divadelné-
ho súboru Minót pracujúceho pri Cirkevnej základ-
nej umeleckej škole sv. Lukáša v  Topoľčanoch. Deti 
z  Topoľčian sa divákom i  porote predstavili s  hrou 
Tajný výlet a pracovali pod režisérskou taktovkou Li-
bora Hanzalika, ktorý pre ne upravil pôvodný námet 
Jozefa Pavloviča. Ústredným motívom hry bola ces-
ta za poznaním. Problémom však bolo, že dve malé 
mravčie sestry kvôli poznaniu ušli zo školy a vybrali 
sa spoznávať svet naokolo. „Páčilo sa mi to, bolo to 
pekné aj zábavné,“ zhodnotila divadlo detská diváč-
ka Lea. Žiaci umeleckej školy predstavenie spoločne 
s pánom učiteľom pripravovali a účasť na festivale si 
naozaj užívali. „Pán učiteľ toho vymyslel najviac, ale, 
samozrejme, my ako deti sme toho veľa navymýšľa-
li a  pridali sme tam všelijaké hlášky a  pán učiteľ to 
uznal,“ potvrdila Jasmína Pastieriková z divadelného 
súboru. Žiaci umeleckej školy oslovili Libora Hanza-
lika svojím všestranným nadaním, preto sa rozhodli 
spolu naštudovať toto divadielko. „Tento ročník li-
terárno-dramatického odboru je taký výrazný tým, 
že je pohybovo nadaný. Z  toho vyšiel nápad urobiť 
s nimi tento scenár. Deti sú zvyknuté hovoriť hlasnej-
šie na malom priestore, ale čo ja osobne beriem ako 
svoju chybu, že sme si tu neurobili hlasové cvičenia 
v priestore, takže ten hlas nedoznel do zadných radov 
tejto sály tak, ako to počuli diváci z prvých radov,“ na-
šiel po predstavení chybičku režisér Hanzalik.

Tretím súťažným divadelným predstavením bola 
Lietajúca rozprávka v podaní Daniela Haydena z Pre-
selian, ktorý spojil klasickú rozprávku O  Kubkovi 
a  Maťkovi s  modernou technikou. Zaujímavé stvár-
nenie pôvodného námetu v  kombinácii s  najmo-
dernejším vybavením muselo byť prezentované na 
futbalovom ihrisku, pretože dron, lietadlá a vybuchu-
júca pyrotechnika sa nijako nedali vtesnať do budovy 
kultúrneho domu. „Dobre mi tu bolo, bolo to pekné 
a najviac sa mi páčila tá lietajúca ovečka,“ ocenila roz-
právku s množstvom efektov Lilianka. Daniel Hayden 
sa už divadelného festivalu v  Močenku zúčastnil  – 
pred niekoľkými rokmi sa tu predstavil ako herec 

divadla z  Preselian. Tentoraz si vyskúšal úplne inú 
hereckú pozíciu zároveň s obsluhou techniky a zabá-
vaním detičiek v  hľadisku. Už roky sa venuje dvom 
záľubám – lietaniu a herectvu – teraz sa ich pokúsil 
spojiť. „Niekde v hlave som mal myšlienku ako spo-
jiť tieto dve veci dokopy, aby som si mohol aj zalietať, 
aj zahrať. Hľadal som tú možnosť a toto je výsledok 
a keďže robievam aj ohňostroje, tak to nechávam vždy 
aj búchať, aby to bolo také akčnejšie a zaujímavejšie,“ 
vysvetlil zaujímavé spojenie divadla s modelmi lieta-
diel Daniel Hayden.

Posledné divadelné prestavenie júlového Goraz-
dovho Močenka odohralo Teatro Colorato z Bratisla-
vy a bolo to nesúťažné divadlo. Mladí herci naštudo-
vali hru Juraja Fotula Pokušenie vo Svätofl oriánskej 
doline. Tradičný námet v dobovom oblečení, ale te-
maticky mimoriadne aktuálny. „Ja si myslím, že také-
to témy by sa mali hrávať, lebo je to podľa mňa dosť 
aktuálne a mal by sa klásť dôraz na to, že by človek 
mal viac žiť tým kresťanským životom, lebo niekedy 
sa na to dosť zabúda,“ myslí si herečka Ingrida Bagi-
nová.

Kým sa Teatro Colorato v tomto roku dostalo na 
močenské divadelné dosky, vymenil sa kvôli pracov-
ným povinnostiam, zdravotným problémom a iným 
činiteľom takmer celý pôvodný súbor a režisér musel 
riskovať množstvo alternácií, aby hru mohli pre mo-
čenských divákov odohrať. Hrať musel dokonca aj 
sám režisér, keď nenašiel alternáciu za postavu richtá-
ra. „Bola to zábava vidieť ho na tej druhej strane, keď 
už nebol len ten, ktorý nás vedie, ale sám sa musel stať 
hercom. Mne osobne sa hralo veľmi dobre a myslím 
si, že všetkým sa nám hralo veľmi dobre, pretože sme 
sa bavili a cítili sme aj podporu a energiu z publika,“ 
pochvaľovala si lekciu pre režiséra Miroslava Dur-
ná. „Urobili sme všetko pre to, aby sme teda zahrali 
a obohatili močenských divákov,“ zaspomínal si Peter 
Weinciller na to, ako sa snažil dať dohromady her-
cov – „Myslím si, že niekedy je veľmi dobré, keď sa 
režisér postaví medzi svojich hereckých kolegov a vy-
skúša si to, lebo potom je milosrdnejší, keď niekedy 
hercom vypadne text alebo niečo nefunguje. Diváci 
sa, myslím, celkom dobre bavili.“

Teatro Colorato z Bratislavy bolo posledným diva-
delným predstavením letnej časti festivalu Gorazdov 
Močenok. Ďalšia súťažná časť festivalu by mala byť 
odohraná v októbri.

Marcela Lenčéšová

Na Gorazdovom Močenku sa prezentovali
rôznorodé divadlá

Divadlo ŠOK zo Šale  Foto: Michal Lašut
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Celonárodný festival kresťanského divad-
la Gorazdov Močenok tento rok začal ďalšie 
štvrťstoročie svojej existencie. Jeho 26. roč-
ník sa konal od 25. do 29. júla 2018. Festival 
svojej dlhoročnej tradícii nezostal nič dlžný 
a tí, ktorí sa ho zúčastnili, mohli opäť žiť jeho 
atmosférou, divadlom, spevom, získať množ-
stvo informácií, odniesť si veľa zážitkov a du-
chovne pookriať.

Modlitby a  dobrá nálada sprevádzali počas 
cyklotúry pútnikov, ktorí sa 25. júla ráno vy-
brali odovzdať festivalové posolstvo na Arci-
biskupský úrad v Trnave. Štyridsaťkilometrovú 
trasu absolvovalo trinásť pútnikov. Na arcibis-
kupskom úrade v Trnave ich privítal emeritný 
trnavský arcibiskup Ján Sokol, ktorému odo-
vzdali festivalové posolstvo. Popoludní horúce 
počasie neodradilo ani rekordný počet viac ako 
päťdesiatich peších pútnikov, ktorých požeh-
nal močenský farár Peter Michalov. Spoločne 
s  ním sa vydali po ceste solúnskych bratov s. 
Cyrila a Metoda doručiť posolstvo festivalu až 
k Nitrianskemu hradu. Najskôr sa stretli s účast-
níkmi festivalu z Vracova a Lendaku v pastorač-
nom centre farnosti sv. Gorazda na Klokočine 
v  Nitre. Spoločné putovanie zavŕšili slávnost-
ným odovzdaním posolstva do rúk vdp. Mi-
roslava Cimeráka, ktorý zastúpil nitrianskeho 
arcibiskupa Viliama Judáka. Svätú omšu v Bazi-
like sv. Emeráma v Nitre slúžil Peter Michalov. 
Počas úvodného dňa festivalu absolvoval obidve 
trasy dramaturg festivalu Peter Sýkora: „Urči-
te to nebolo preto, že by som bol veľmi dobrý 
športovec. Počas cyklotrasy do Trnavy som išiel 
väčšinou vzadu a  jednoznačne najlepším cyk-
listom bol pán kaplán Ľuboš Utekal. Do Nitry 
som to už v pohode dokráčal. V tomto roku sme 
počas festivalu prvýkrát týmito dvomi trasami 
spojili Nitru a Trnavu. Táto trasa bude súčasťou 
Cyrilometodskej cesty, ktorá vedie z Velehradu 
do Ríma. Sme veľmi radi, že pôjde aj cez Moče-
nok,“ prezradil Peter Sýkora.

Ďalšie sväté omše sa konali v Kostole sv. Kli-
meta v Močenku. Prvú celebroval močenský ro-
dák Igor Hanko, šéfredaktor Katolíckych novín 
a dlhoročný člen odbornej poroty. Jeho slová za-
nechali v srdciach veriacich veľmi silný odkaz. 
Vo svojej homílii okrem povzbudenia k čítaniu 
Svätého písma poukázal i na to, že aj v dnešnej 
dobe, keď ateizmus a chabá viera v Boha silnejú, 

je dôležité uchovávať si tradičné hodnoty a usi-
lovať sa byť správnym kresťanom. Večer kres-
ťanskými piesňami spríjemnili speváčky a  hu-
dobníčky scholy z Vracova v Českej republike. 
Ďalšiu svätú omšu slúžil Mons. Marian Šuráb, 
kanonik Nitrianskej sídelnej kapituly. Liturgiu 
svojím spevom obohatil ženský spevácky zbor 
Cantica z Močenka. Vo svojej homílii prostred-
níctvom podobenstva o rozsievačovi zdôraznil 
dôležitosť šírenia Božieho slova: „Malo by nám 
záležať na dobrom slove, ktoré vchádza do nášho 
srdca, do našej mysle a ktoré nás formuje. Tým 
dobrým slovom je Božie slovo.“ A  „o  Božom 
slove netreba len rozprávať, Božie slovo treba 
žiť.“ Dodal tiež, že to veľmi náročné v dnešnej 
dobe, ktorá je plná nespokojných ľudí. No práve 
nim by sme mali odovzdávať svoje nadšenie, ra-
dosť a hodnoty, ktoré nám život s Božím slovom 
a podľa neho ponúka.

Sobotňajšiu svätú omšu v  Gorazdove ce-
lebroval J. Ex. Ján Orosch, trnavský arcibis-
kup. Počas sv. omše spieval Spevácky zbor pri 
Kostole sv. Klimenta v  Močenku. Otec arci-
biskup priblížil osobnosť sv. Gorazda a ocenil 
každoročný odkaz, ktorý je prostredníctvom 
festivalu Gorazdov Močenok odovzdávaný. 
Nadviazal na slová Mons. Šurába, keď pove-
dal, že počas Gorazdovho Močenka je rečou 
ľudu odovzdávaný duchovný náboj a jeho ra-
dostná zvesť. Zdôraznil, že „aj v  ťažkých ča-
soch je možné zviditeľniť svoju vieru a ukázať 
svetu, komu máme za ňu ďakovať.“

Pri príležitosti slávnostného otvorenia festi-
valu Gorazdov Močenok sa všetkým zúčastne-
ným prihovoril starosta obce Močenok, Roman 
Urbánik: „Som veľmi rád, že po roku kroky di-
vadelníkov, ktorí prezentujú kresťanské divadlo, 
vedú opäť do Močenku.“ Podotkol, že „nie je 
jednoduché zorganizovať takéto podujatie. Stojí 
za ním kus dlhej a namáhavej prípravy, ale vý-
sledok stojí, a stál aj v predchádzajúcich rokoch, 
vždy za to.“ Starosta Urbánik tiež srdečne poďa-
koval všetkým spoluobčanom, ktorí sa na prí-
prave a organizácii festivalu spolupodieľali.

Počas festivalových dní sa predstavili tri 
súťažné predstavenia. Detský divadelný súbor 
Úsmev zo Šale s inscenáciou Alica v krajine zá-
zrakov. DS Minót z Topoľčian uviedol hru Tajný 
výlet. Posledné súťažné predstavenie sa usku-
točnilo netradične na futbalovom štadióne. Mo-

nodráma v podaní Daniela Haydena z Preselian 
bola postavená na rozprávke o Maťkovi a Kub-
kovi, no spracovanie bolo originálne a atraktív-
ne najmä pre mladších divákov. Autor v  ňom 
využil drony, malé lietadlo i pyrotechniku. Sú-
ťažná časť festivalu bude pokračovať v októbri. 
V nesúťažnej sekcii Súkromné konzervatórium 
v Nitre uviedlo hru Mníšky v réžii Petra Oravca.

Divadelnú prehliadku ukončilo nesúťažné 
predstavenie divadla Teatro Colorato z Bratisla-
vy. Predstavilo sa hrou Pokušenie vo svätofl ori-
ánskej doline, ktorú režíroval Peter Weinciller.

Nabitý program Gorazdovho Močenka do-
pĺňali i  ďalšie sprievodné podujatia. Jedným 
z  nich bola výstava výtvarných prác žiakov 
z  Českej republiky a  Slovenska Cyrilo-metod-
ský odkaz očami školskej mládeže. Nechýbali 
ani kresby žiakov z Močenka.

Klub fi latelistov 52-46 Močenok pripravil vý-
stavu venovanú odkazu sv. Cyrila a Metoda. Tí, 
ktorí sa na výstavu prišli pozrieť, uvideli obrazo-
vú prehliadku kľúčových historických momen-
tov slovenskej histórie. Získali tak najnovšie in-
formácie ohľadom výskumu danej problematiky, 
Konštantínovej abecedy, staroslovenčiny alebo 
Hlaholiky. V  tomto roku si totiž pripomíname 
1150. výročie uznania slovanského liturgického 
jazyka pápežom Hadriánom II. Z tohto dôvodu 
pán Jozef Kútny predstavil príležitostnú pečiat-
ku, ktorú Klub fi latelistov 52-46 vydal. Jej pred-
chádzalo vydanie poštovej známky, ktorú vydala 
Slovenská pošta spolu s Vatikánskym mestským 
štátom. Vďaka miestnemu odboru Matice slo-
venskej v  Močenku bola tiež možnosť prezrieť 
si výstavu s  názvom „Cyrilo-metodská cesta 
do Ríma“. Jolana Lenčéšová, predsedníčka MO 
MS v Močenku zdôraznila, že cieľom expozície 
„bolo priblížiť históriu náročnej cesty k uznaniu 
staroslovenčiny ako liturgického jazyka“.

Divadelnú časť festivalu obohatila výstava 
fotografi í Filipa a  Michala Lašutovcov, kto-
rá mapovala víťazné predstavenia uplynulých 
ročníkov. Okrem toho sa uskutočnila vernisáž 
diel močenského insitného maliara Jána Stacha 
spojená s  diskusiou ohľadom pripravovanej 
publikácie o spomínanom autorovi. Olívia Sta-
chová spolu s ďalšími príbuznými v priateľskej 
atmosfére dlho besedovali o umelcovom živote 
a  diele. Posedenie svojím spevom sprevádzala 
Viktória Stachová.

Neoddeliteľnou súčasťou festivalu sú tvorivé 
dielne. Tento rok lektori pracovali v speváckej, 
hudobno-dramatickej a  žurnalistickej trie-
de. A  ako povedali samotní účastníci, tvorivú 
činnosť v  dielňach si nesmierne cenia. Z  rád 
a  inšpirácií, ktoré dostanú od lektorov, potom 
čerpajú i  vo svojich farnostiach alebo divadel-
ných súboroch. Mnohí sa do Močenka vracajú 
niekoľko rokov po sebe. Zhodujú sa v  tom, že 
festivalový Močenok dýcha neopakovateľnou 
atmosférou, ktorú je určite potrebné zažiť. Vý-
sledky svojej niekoľkodňovej naozaj intenzívnej 
práce účastníci hudobno-dramatickej dielne 
prezentovali v  sobotu popoludní. Bolo úžasné 
vidieť nadšenie, s akým deti vystúpili na javisko. 
Lektori Elena Bakošová a  Belo Felix dokázali 
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Foto: Jozef Bleho
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nemožné a  diváci v  kultúrnom dome si užili 
zmysluplné predstavenie, ktoré vynikajúco do-
pĺňala hudba Bela Felixa. Žurnalistická trieda 
pracovala na Festivalovom spravodajcovi a po-
máhala pri všetkých mediálnych výstupoch, 
ktoré počas festivalu vznikli.

Ako lektorka dlhé roky v  Močenku praco-
vala aj sr. Stellamaris. V súčasnosti však pôso-
bí na misii vo farnosti Cop monde v africkom 
Kamerune. S  účastníkmi festivalu Gorazdov 
Močenok sa spojila prostredníctvom krátkeho 
fi lmu, ktorého hlavnými hrdinami sú jej zveren-
ci, s ktorými nacvičila divadelné predstavenie. 
Vo svojom liste, ktorý do Močenka poslala, po-
báda k tomu, aby sa evanjelium šírilo prostred-
níctvom divadla. Spomínala i na Močenok, kto-
rý sa zapísal do jej srdca i do sŕdc jej súborov: 
„Ak sa povie Močenok, vždy sa za tým slovom 
skrývajú ľudia, ktorí nás mali radi, ktorí ohla-
sovali Božiu lásku svojou prítomnosťou, dob-
rotou, úsmevom, milým slovom, ale aj dobre 
mienenými radami a kritikou, ktorá pomáhala, 
povzbudzovala, dodávala nové inšpirácie. Nech 
Vám náš dobrotivý nebeský Otec, ktorého lás-
ku prezentujete, bohato odmení za všetku Vašu 
námahu pri šírení Božieho kráľovstva prostred-
níctvom kresťanského divadla.“

Dychová hudba Močenská kapela a účastní-
ci speváckej dielne svojím spevom obohatili ne-
deľňajšiu slávnostnú pontifi kálnu svätú omšu, 
ktorú v Gorazdove celebroval Mons. František 
Rábek, ordinár OS a OZ SR. V úvode liturgie 
spomenul, že sv. Cyril a  Metod za náš jazyk 
a  možnosť sláviť liturgiu v  staroslovienskom 
jazyku viedli i  polemiky, napr. v  Benátkach, 
kde František Rábek na ich počesť v roku 2003 
odhalil pamätnú tabuľu. Vo svojej nedeľňajšej 
homílii v  Gorazdove poukázal na to, že čoraz 
menej veriacich sa zúčastňuje bohoslužieb, 
uprednostňujú iné spôsoby trávenia a  preží-
vania času určeného na stretnutie s  Bohom. 
Častokrát si neuvedomujú to, čo je podstatou 
sv. omše, ochudobňujú sa o  dialóg s  Bohom 

a oživujúce podnety, ktoré by potom mohli pre-
nášať do vlastných životov. Podľa otca biskupa 
je nedeľná bohoslužba ako ľudské srdce. Je to 
pre nás „pulzujúce Božie srdce“, ktoré, „keď má 
arytmiu, tak aj náš život slabne a chátra.“ A ak 
s  Božím srdcom pravidelne spolupracujeme, 
tak sa to pozitívne prejaví vo všetkých oblas-
tiach nášho života.

Po skončení sv. omše sa horúcim vzduchom 
v Gorazdove vznášal hlas Idy Rapaičovej, ktorá 
oduševnene a  autenticky zarecitovala Proglas, 
predslov k svätému Evanjeliu.

Festivalové dni dvakrát obohatil aj dobový 
spolok Satyros z Nitry. Najskôr vystúpil v sobotu 
večer v Gorazdove s humorne ladeným divadel-
ným vystúpením. Jeho členovia v  ňom dokázali 
vynikajúco nadviazať kontakt s publikom, zabáva-
li sa malí i veľkí. Pritom sa však dozvedeli, ako vy-
zeral lovecký tábor slovanského vladyku a s akými 
zbraňami sa kedysi bojovalo. Organizátori festiva-
lu večer už tradične ponúkali výborný guláš.

V  nedeľu v  príjemnom tieni pod lipami 
v parku pred kostolom v Močenku Satyros na 
rôznych stanovištiach predviedol dobové reá-
lie z prelomu 7. a 8. storočia n. l. Diváci mohli 
ochutnať pokrmy z  dobovej kuchyne, vidieť 
vystúpenia šermiarov i  sokoliarov. Kto chcel, 
mohol si vyskúšať starobylé hry a  zasúťažiť si. 
Okrem toho sa v nedeľu 29. júla popoludní par-
kom rozliehali piesne scholy z Vracova, vystú-
penia FS Močenčanka, FS Sečkár, SS Zúgovan-
ka, MSS Močenskí speváci a Močenskej kapely.

Skončil sa ďalší ročník celonárodného festi-
valu kresťanského divadla Gorazdov Močenok. 
Jeho doslova nabitý sprievodný program i tvo-
rivé dielne sú však dôkazom, že ide o poduja-
tie, ktoré je nielen o  divadle, ale i  o  budovaní 
a uchovávaní hodnôt a  tradícií, o  ľudskej spo-
lupatričnosti a obetavosti. Gorazdov Močenok 
svojou atmosférou neustále odovzdáva kresťan-
ské posolstvá, uchováva odkaz sv. Gorazda a už 
dávno sa stal festivalom dobrého srdca.

Daša Nováčiková, lektorka festivalu

Poľnohospodárske družstvo Močenok
EIZEN, s.r.o., Močenok
KORA MONT, s. r. o., Močenok
MENERT, s.r.o., Šaľa
ProCS, s.r.o., Šaľa
TÓTH železoobchod, Močenok
Tibor Rábek - TIBI, Močenok
Penzión ANUP, Močenok
PS Močenský Háj
PZ Zálesie
PATOK, a.s., Louny
MARFIL, s.r.o., Nitra
DOLINA, s.r.o., Veľká Dolina
DOPA-SERVIS, s.r.o., Močenok
INEX – Hausgarden, Močenok
Pro mont ms, s. r. o., Močenok
Mäsovýroba PATA, s. r. o., Bohumil Súkeník, Pata
Rímskokatolícka farnosť Močenok
MONIKA, o. z., Močenok
Kvetinárstvo, Veronika Suchá
Kvetinárstvo Hortenzia, Ing. Daniela Kováčová
BIO pre Vás, Mgr. Gabriela Lenčéšová, Sv. Go-
razda, Močenok
Klub tvorivosti Mária Dičérová, Borzagoš, Močenok

Klub tvorivosti, Lenka Bollová, Hájska, Močenok
Marián Sumega, Oravské Veselé
Miroslav Šamaj, Žilina
Štefan Brestič, Rokošova II., Močenok
Mgr. Edita Lovásová, Močenok
Veronika Horváthová, Rokošova III., Močenok
Peter Pápay, Cintorínska, Močenok
Katarína Horváthová, Rokošova, Močenok
JUDr. Lýdia Vylimcová, Nitrianska, Močenok
Gitka Lenčéšová, Biskupa Majera, Močenok
Helenka Verešová, Biskupa Majera, Močenok
Ján Vereš, Močenok
Mária Lovásová, Nad ihriskom, Močenok
Alžbeta Lenčéšová, Švábska, Močenok
Mária Blehová, Lipová, Močenok
Iveta Kompasová, Nad ihriskom, Močenok
Hedviga Lenčéšová, Biskupa Klucha, Močenok
Iveta Lenická, Rokošova, Močenok
Gabriel Bleho, Borzagoš, Močenok
Anna Karlubíková, Močenok
Daniela Blehová, Rokošova III., Močenok
Štefan Bleho, Rokošova II. Močenok
Ľudovít Kompas, Andreja Hlinku, Močenok
Jozef Sklenár, Rokošova, Močenok

Ivan Sklenár, Močenok
Gabriela Sklenárová, Nad ihriskom, Močenok
Helena Straňáková, Kakava, Močenok
Anna Hanáková, Nitrianska, Močenok
Emília Boháčová, Rokošova III., Močenok
Mária Blažová, Hájska, Močenok
Mária Čagáneková, Čingov, Močenok
Helena Šuvadová, Nitrianska, Močenok
Marta Hanková, Rokošova II., Močenok
Katarína Leššová, Nitrianska, Močenok
Daniel Kútny, Rokošova, Močenok
Irena Rábeková, Družstevná, Močenok
rodina Vörösová, Ľudovíta Štúra, Močenok
rodina Horváthová, Rokošova, Močenok
rodina Čaganeková, Čingov, Močenok
rodina Boháčová, Rokošova, Močenok
rodina Šuvadová, Nitrianska, Močenok
rodina Révayová, Rokošova, Močenok

“Festival z verejných zdrojov podporil
Fond na podporu umenia”

„Realizované s fi nančnou podporou
Nitrianskeho samosprávneho kraja“.

Veľké ďakujem
za Gorazdov Močenok!

Už dvadsiaty šiesty ročník festivalu 
Gorazdov Močenok sa podarilo uspo-
riadať vďaka veľkej pomoci mnohých 
ľudí. Príprave podujatia venovali veľa 
času a energie farár močenskej farnosti 
Peter Michalov, starosta obce Roman 
Urbánik s  pracovníkmi obce, kultúr-
neho strediska a  hospodárskeho dvora, 
viacerí poslanci obecného zastupiteľ-
stva, Jozef Šuvada s občianskym združe-
ním KREDIV, pracovníčky komunitné-
ho centra, rodina Sklenárová z  Hornej 
Kráľovej, ľudia, ktorí bezplatne venovali 
ovocie a zeleninu, a mnohí ďalší. V tom-
to roku bola počas festivalu na základnej 
škole prevádzka materskej školy, ktorá 
je v rekonštrukcii. Situácia s priestormi 
pre festival bola preto komplikovanejšia. 
Časť priestorov poskytol riaditeľ základ-
nej školy Eduard Lacko, ďalšie nám dal 
k dispozícii riaditeľ základnej umeleckej 
školy Tomáš Obola. S varením stravy po-
mohli kuchárky v  domove dôchodcov. 
Veľkou pomocou bolo vydávanie stravy, 
ktoré zabezpečili členovia občianskeho 
združenia Rubín. Podarilo sa to aj vďaka 
novej kuchynke, ktorú postupne zaria-
ďujeme v pastoračnom centre.

Tento ročník festivalu bol mimoriad-
ny tým, že viacerým súborom nevyho-
voval prázdninový termín jeho konania. 
Z  toho dôvodu sa v  lete predstavili len 
tri súťažné predstavenia a pokračovanie 
súťažnej časti bude 19. a 20. októbra.

Ďakujem všetkým, ktorí pomohli za-
bezpečiť júlovú časť festivalu Gorazdov 
Močenok.

Peter Sýkora, dramaturg festivalu

Sponzori festivalu Gorazdov Močenok
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V Močenku sa od 13. do 16. septembra 
2018 uskutoční XVI. ročník Dní obce. Tým-
to podujatím Močenčania obohacujú svoje 
tradičné slávnosti a  jesenný jarmok, ktoré 
sa konajú pri príležitosti sviatku Povýšenia 
Svätého kríža 14. septembra.

Program sa začne vo štvrtok 13. septem-
bra o 17.00 h v obradnej miestnosti obec-
ného úradu. Počas slávnostného obecného 
zastupiteľstva si osobnosti, ktoré prispeli 
k  rozvoju Močenka, prevezmú ceny obce 
a ceny starostu.

V piatok 14. septembra najskôr starosta 
obce Roman Urbánik v obradnej miestnos-
ti obecného úradu uvíta do života novona-
rodených Močenčanov.

Potom bude nasledovať koncert hu-
dobnej skupiny MODUS MEMORY v  areáli 
obecného úradu. Záver bude patriť mla-
dým – o diskotéku sa postará DJ ANDY & B.

Sobotný program sa začne popoludní 
o  13.00 h otvorením jarmoku, XI. ročníka 
súťaže vo varení guláša „Močenský kotlík“ 
a VII. ročníka súťaže v pečení „Močenského 
smatankového koláča.“

V  spoločenskej sále obecného úradu si 
budú môcť návštevníci Dní obce pozrieť 
výstavy a v areáli obecného úradu zase vy-
stúpenia mladých umelcov a športovcov.

Pre deti budú tiež pripravené rôzne 
atrakcie.

O  16.00 h vystúpia v  areáli obecného 

úradu rockovo-ľudová kapela DORA a  fol-
klórny súbor Furmani. O  18.30 h sa náv-
števníci dozvedia mená víťazov súťaže vo 
varení guláša a v pečení smatankového ko-
láča. Potom budú v programe pokračovať 
Furmani. Nasledovať bude ľudová zábava. 
Počas nej zahrá dychová hudba Legrúti 
z Moravy.

V nedeľu bude o 9.00 h v Kostole Sväté-
ho kríža slávnostnú svätú omšu celebrovať 
Michal Rajec, súdny vikár.

Potom budú môcť návštevníci Dní obce 
povzbudzovať účastníkov cyklistických 
pretekov Okolo Slovenska. Ich trasa pôjde 
aj cez obec Močenok.

V  popoludňajšom programe, ktorý sa 
začne o 16.00 h v areáli obecného úradu, 
sa predstavia: divadelný súbor Materinky 
Šaľa, ženský spevácky zbor Cantica, folklór-
na skupina Močenčanka, mužská spevácka 
skupina Močenskí speváci, folklórny súbor 
Sečkár a spevácka skupina Zúgovanka.

Program Dní obce zavŕši dychová hudba 
Močenská kapela, ktorá bude hrať počas 
ľudovej zábavy.

Všetkých srdečne pozývame.

Viac informácií nájdete
na www.mocenok.sk

Peter Sýkora
zástupca starostu obce Močenok

Počas Dní obce budú
aj cyklistické preteky Okolo Slovenska
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ŠTVRTOK - 13. september 2018

17.00 h – Obradná miestnosť obecného úradu
Slávnostné obecné zastupiteľstvo s odovzdávaním ocenení pri 
príležitosti Dní Obce Močenok 2018

PIATOK - 14. september 2018

16.00 h – Obradná miestnosť obecného úradu
Slávnostné uvítanie detí do života

19.00 h – areál obecného úradu
Koncert hudobnej skupiny MODUS MEMORY

21.00 - 24.00 h – areál obecného úradu
Diskotéka – DJ ANDY & B

SOBOTA – 15. september 2018

S KULTÚROU JE KRAJŠÍ SVET
areál obecného úradu
XI. ročník súťaže vo varení guláša
„Močenský kotlík“
VII. ročník súťaže v pečení
„Močenského smatankového koláča“

I. časť programu
13.00 h – areál obecného úradu
Otvorenie jarmoku starostom obce

13.30 h – areál obecného úradu
• vystúpenie ZUŠ Močenok
• Karate Močenok
• TS Strangers Tibora Székelyho
• ZUŠ Nitra

Atrakcie pre deti:
• hrnčiarsky kruh
• šperky našich predkov
• šúpolové postavičky
• tanečný workshop Tibora Székelyho
• poskladaj a obleč si močenský kroj
• kolotoče
• skákací hrad

13.30 h – Spoločenská sála obecného úradu
Otvorenie výstav:
• Výstava prác členov Klubu tvorivosti s ukážkami
• Výstava poľovníctva
• výstava Dary zeme

II. časť programu
16.00 h – areál obecného úradu
Rockovo-ľudová kapela DORA
FS Furmani
18.30 h – areál obecného úradu
Vyhodnotenie  XI. ročníka súťaže vo varení guláša „Močenský 
kotlík“ a VII. ročníka súťaže v pečení „Močenského smatankové-
ho koláča“

19.00 h – areál obecného úradu
FS Furmani

20.00 - 02.00 h – areál obecného úradu
Ľudová zábava
Do tanca a na počúvanie hrá DH Legrúti z Moravy

NEDEĽA 16. september 2018

9.00 h – Kostol sv. Kríža
Slávnostná svätá omša

10.28 h – ulica sv. Gorazda
Cez Močenok prechádzajú cyklistické preteky
Okolo Slovenska

16.00 h – areál obecného úradu
DS Materinky Šaľa – ROZPRÁVKOVÁ CESTA
výber z rozprávok: Ako zajko do Afriky putoval a Ako sa vodník 
zaľúbil

V programe ďalej vystúpia:
• ŽSZ Cantica,
• FS Močenčanka
• MSS Močenskí speváci
• FS Sečkár
• SS Zúgovanka

19.00 - 22.00 h – areál obecného úradu
Ľudová zábava

Modus Memory Dora Furmani DH Legrúti

Vás srdečne pozýva pri príležitosti sviatku Povýšenia svätého Kríža
na XVI. Ročník Dní Obce Močenok 13. - 16. september 2018.

Obec Močenok
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Počas druhého júnového víkendu sa 
Divadlo Dominus zúčastnilo najvyššej 
súťaže neprofesionálnych divadiel dospe-
lých na Slovensku. Súťaž Belopotockého 
Mikuláš v Liptovskom Mikuláši je vrcho-
lom postupových súťaží, kde sa každo-
ročne stretávajú najúspešnejšie slovenské 
ochotnícke divadelné súbory. Organizač-
ne podujatie zabezpečilo Liptovské kul-
túrne stredisko. Jeho vyhlasovateľom a ga-
rantom je každoročne Národné osvetové 
centrum v  Bratislave. „Tento rok je nový 
tým, že vznikli dve kategórie, ktoré hovo-
ria o inscenačnom prístupe – to znamená 
súčasné tvorivé trendy – a druhá kategó-
ria sú tie tradičné. Ukázalo sa, že je to 
veľmi dobrý nápad, lebo aj súbory, ktoré 
robia tradičné slovenské klasické hry na-
šich autorov a využívajú tradičné prístupy, 
z ktorých vzniklo divadlo na Slovensku, sa 
môžu prísť pozrieť, ako sa robia súčasné 
veci, a možno sa aj inšpirovať. Atmosféra 
na tomto festivale je veľmi prajná, z čoho 
sa veľmi teším. Súbory, napriek tomu, že 
je to súťažná prehliadka, si prajú. Chodia 

na predstavenia svojej konkurencie, cho-
dia na rozborové semináre. Vzniká tu živá 
diskusia, tvorivý dialóg a z  toho sa všetci 
veľmi tešíme,“ rozobrala prínos festivalu 
odborná pracovníčka pre divadlo a litera-
túru Národného osvetového centra v Bra-
tislave Lucia Lasičková.

Močenčania sa ako jedno zo 16 súťaž-
ných divadiel predstavili hrou Mister Tay-
lor a  Bubáci. „Veľmi sa teším, že sa nám 
podarilo postúpiť s  týmto predstavením 
na celoštátnu prehliadku na Belopotoc-
kého Mikuláš. Napriek tomu, že pred 
predstavením sa strhol obrovský lejak, 
vyšlo predstavenie celkom fajn. Príjemný 
priestor, príjemná sála, dobrá atmosféra, 
uvidíme, čo nám povie porota,“ konštato-
val režisér Divadla Dominus Peter Wein-
ciller. Súťažný festival sa konal od piatka 
8. do nedele 10. júna 2018. Močenčanom 
patril čas v  sobotu popoludní. „Hralo sa 
nám veľmi dobre, obecenstvo bolo výbor-
né,“ hodnotila herečka Mária Blehová. „Ja 
by som chcel v  prvom rade pogratulovať 
mojim dievčatám, s  ktorými hrám. Ako 

skupina to spolu ťaháme a výborne sa nám 
spolu pracuje,“ doplnil herec Peter Pavlík. 
„Ďakujem kolegom hercom, režisérovi za 
to, že nás cepuje a že sme to dotiahli až na 
celoslovenskú súťaž. Veľmi sme sa snažili, 
dúfam, že sa nám to vyplatilo. Sme radi, 
keď diváci odchádzajú spokojní. S  vý-
hrou alebo bez výhry, dôležitý je divák,“ 
konštatovala herečka Monika Ternerová. 
Močenské Divadlo Dominus sa na základe 
rozhodnutia poroty umiestnilo v  koneč-
nom hodnotení v bronzovom pásme. „Sú-
bor z Močenka priniesol do tejto mozaiky 
prehliadky v  Liptovskom Mikuláši veľmi 
zaujímavý čriepok, veľmi zaujímavú in-
scenáciu, ktorá je netradičná v  tom, že je 
zložená z dvoch jednoaktoviek, ktoré uká-
zali, že súbor je herecky disponovaný, že 
má veľmi zaujímavé herecké typy,“ páčilo 
sa močenské divadlo predsedovi poroty 
Jozefovi Krasulovi.

Našim divadelníkom k úspechu na naj-
vyššom súťažnom divadelnom festivale 
blahoželáme!

Marcela Lenčéšová

Divadlo Dominus úspešné na Belopotockého Mikuláši

V  priestoroch močenskej základnej 
školy sa počas druhého prázdninového 
týždňa konal miestny letný tábor pod 
názvom Z každého rožka troška. Pedago-
gický dozor a bohatý program zabezpečili 
učiteľky Eva Králiková a  Lýdia Lenčéšo-
vá. „Máme veľmi veľa tvorivých aktivít. 
Veľmi veľa vyrábame, lepíme, pečieme, 
hráme sa. Navštívili sme aj farmu Hu-
manita, detičky sa povozili na koníkoch 
a  išlo o to, aby sa dobre cítili,“ potvrdila 
Eva Králiková.

Deťom sa páčil pestrý a  zaujímavý 
program, ktorý bol pre ne pripravený na 
každý deň. „Najviac sa mi páčilo, keď sme 
išli na farmu Humanita. Boli tam krásne 
zvieratá a najviac sa mi páčili kone,“ bola 
nadšená Albína. „Vyrábali sme si nádobky 

na farbičky a ceruzky. Príšerky sme robili, 
brmbolce a piekli sme perníky – boli dobré. 
Hrali sme aj divadlo o  Jankovi a Marien-
ke,“ páčil sa program v tábore Andrejovi.

Pani učiteľky boli s  detičkami, ktoré 
sa do tábora prihlásili, veľmi spokojné. 
Snažili sa dotiahnuť do úspešného konca 
každú úlohu a stále boli dobre naladené. 
„Naše táborové detičky sú veľmi hra-
vé, aktívne, rozdelili sa na dve družstvá 
s kreatívnymi názvami ako sú Pizza army 
a Nesmrteľní bohovia a aj napriek veľkej 
súťaživosti si navzájom medzi sebou po-
máhajú a  dopĺňajú sa,“ pochvaľovala si 
Lýdia Lenčéšová. Tábor sa skončil v pia-
tok 13. júla 2018 popoludní a deti z neho 
odchádzali plné dojmov a dobrej nálady.

Marcela Lenčéšová

Letný tábor Z každého rožka troška

Komunitné centrum Kláštor zorgani-
zovalo pre deti letný tábor s názvom Po-
hoda. Denný osemhodinový program bol 
zameraný na súťaže, tance, kreslenie, vy-
chádzky, nechýbali ani diskotéka a rôzne 
iné činnosti, ktoré deti rady vykonávajú. 
„Deti sú tu spokojné, šťastné, veselé. Rady 
sem prichádzajú každé ráno a vždy sa nás 
pýtajú, aký program ich bude čakať na 
ďalší deň. My ich poinformujeme a tešíme 
sa na ďalšie aktivity.“ vyjadrila sa pracov-
níčka komunitného centra Renáta Straňá-
ková. „Tento tábor sa mi páči. Aspoň sa 

doma nenudím a  mám takú zábavu cez 
prázdniny.“ povedala Paulínka. „Tento 
tábor je úplne super. Povedala mi o ňom 
spolužiačka. Prvýkrát som sa trošku bála, 
čo to bude, a nakoniec tu bola švanda. Vy-
robili sme si aj náramky. Bude diskotéka 
a budeme aj slizy vyrábať. Veľmi sa teším,“ 
dodala Adelka. V tábore panovala naozaj 
príjemná a veselá atmosféra. Pracovníčky 
zabezpečili pitný režim a rôzne pomôcky 
potrebné na vykonávanie jednotlivých tá-
borových aktivít.

Alexandra Zima

Tábor Pohoda v komunitnom centre

Letný tábor Obojživelník
Detské tábory odnepamäti patria 

k  letným prázdninám. Každoročne ich 
organizuje aj základná škola v našej obci. 
Počas tohto leta boli pre žiakov školy na-
plánované dva. Prvým z  nich bol hneď 
na začiatku prázdnin denný letný tábor 
Obojživelník pod vedením učiteľa Da-
niela Čiernika. „Máme tu aj prváčikov, 
aj budúcich siedmakov. Zameriavame 
sa na športové aktivity. Detí je tu 19 
a dúfam, že sa im v našom tábore páči,“ 
stručne konštatoval pán učiteľ Čiernik. 
Pre takmer dve desiatky detí bol na 
každý deň pripravený bohatý program. 
Každý deň si deti mohli precvičiť zruč-
nosť, športové nadanie, vytrvalosť, rých-
losť, kreatívne či tímové myslenie. „Naj-
viac sa mi páčilo, keď sme hrali futbal, 
boli sme na počítačoch a  na plavárni,“ 
myslí si Samo. „Mne sa najviac páčilo, 
keď sme išli spolu na zmrzlinu, streľba, 
keď sme hrali fl orbal a  všetky aktivity. 
Našla som si tu nové kamarátky a chcela 
by som sem ísť aj na budúci rok,“ prida-
la sa Diana. „Dobrý tábor, odporúčam,“ 
ukončil debatu o aktivitách Andrej.

Štyri dni plné zábavy a najrôznejších 
aktivít sa skončili v piatok 6. júla 2018. 
Napriek všetkým tvrdeniam, že dnešné 
deti nechcú okrem sedenia pred počí-
tačom alebo telkou robiť nič, močenské 
deti v  tábore Obojživelník dokázali, že 
sú hravé, súťaživé a športovo nadané.

Marcela Lenčéšová
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Rozlúčková slávnosť deviatakov
V utorok 26. júna 2018, sa deviataci lúčili s močenskou základnou školou, 

pretože od septembra budú žiakmi stredných škôl, ktoré si vybrali. Obe de-
viatacké triedy za výdatnej pomoci svojich triednych učiteľov, vedenia školy 
a rodičov zorganizovali v priestoroch tretej budovy školy rozlúčkovú slávnosť 
pre seba a učiteľov, ktorí ich počas 9 rokov učili. Decká si pripravili pre učiteľov 
a ostatných spolužiakov aj program, ktorým ich pobavili. Napriek dobrej zába-
ve si deviataci uvedomovali, že sa o niekoľko dní budú musieť rozlúčiť nielen so 
školou a učiteľmi, ale aj s väčšinou spolužiakov. „Určite mi budú chýbať. Ktovie, 
či sa ešte takto uvidíme celá partia,“ zamyslel sa Martin. „Asi mi aj bude trochu 
smutno, ale za niektorými spolužiakmi ani nie,“ konštatovala s úsmevom Do-
minika. „Jasné, že mi bude smutno za kolektívom, 9 rokov sme boli spolu, je to 
dlhá doba, takže budú mi chýbať,“ uzavrel tému Alex.

Počas ostatných piatich rokov boli deviatakom triedni pani učiteľka Jana 
Lišková Urbanová a pán učiteľ Radoslav Novelinka. Preskákali spolu so svojimi 
zverencami skvelé, ale aj ťažšie obdobia, keď však nastal čas lúčenia, ani im 
nebolo všetko jedno, pretože si tie svoje deti obľúbili. „Päť rokov som si s nimi 
zažila aj zlé, aj dobré. Do života im prajem, nech sú šťastní, zdraví, nech ma nie-
kedy prídu aj pozrieť a nech nikdy nezabudnú na našu základnú školu,“ bolo za 
žiakmi smutno Jane Liškovej Urbanovej. „Je veľmi ťažké hodnotiť, aká to bola 
trieda, a ešte mi nedochádza, že vlastne už o 3 dni sa rozídeme. Chcel by som 
povedať o tejto triede, že myslím, že sme si veľmi sadli a mali sme sa navzájom 
veľmi radi, zažili sme dobré aj zlé, na to zlé sa časom, samozrejme, zabudne, to 
dobré ostane v spomienkach. Budem rád, ak ma budú decká ďalej navštevovať, 
ak mi budú dávať vedieť o sebe, o tom, ako sa im darí. Keď ma prídu pozrieť, 
tak je to pre mňa vždy taká malá slávnosť. Prajem im, aby sa im v živote veľmi 
dobre darilo, aby si na mňa občas spomenuli, a som rád a som hrdý, že som mal 
práve túto triedu,“ ťažko sa lúčil so svojimi obľúbencami aj Radoslav Novelinka.

Je pochopiteľné, že triedni učitelia majú k  svojim žiakom najbližšie, po-
zná ich však celý učiteľský zbor, pretože ich rôzni učitelia vyučujú jednotlivé 
predmety a pozná ich aj vedenie školy. „Ako piataci dosahovali celkovo trošku 
slabšie výsledky, ale teraz môžeme povedať, že, čo sa týka celoplošného testo-
vania, boli nadpriemerní, to znamená, že sa vyvíjali – vyvíjali sa ich osobnosti, 
formoval sa pohľad na svet. Verím, že sme im dali dobré základy do života a že 
budú s radosťou spomínať na našu základnú školu,“ konštatoval riaditeľ školy 
Eduard Lacko.

Veselá zábava viac ako tridsiatky deviatakov pokračovala do večera, kedy sa 
spokojní a usmiati rozišli, aby do svojej prvej naozajstnej školy prišli ešte trikrát 
a v piatok, 29. júna 2018, si prevzali svoje posledné vysvedčenie zo základnej 
školy. Marcela Lenčéšová

Počas tretej júnovej nedele sa v  areáli 
obecného úradu konali podujatia venova-
né najmä otcom, keďže 17. jún bol sviat-
kom všetkých otcov. V  podvečer sa po 
výstave veteránov konal koncert ku Dňu 
otcov, v ktorom sa predstavilo hudobné zo-
skupenie Dominika Titková and Friends. 
Prítomných v  úvode privítal starosta 
obce Roman Urbánik, ktorý zablahoželal 
k sviatku všetkým otcom a dedkom. Potom 
sa s  mixom piesní rôznych žánrov pred-
stavili hudobní hostia. Niekoľko desiatok 
divákov si hodinu vychutnávalo zmes slo-
venských aj svetových hitov a hovoreného 
slova, ktoré si pre nich umelci na nedeľný 
koncert pripravili. „Hudba môjho detstva, 
hrali Eurythmics a podobné veci, fantastic-
ké niečo,“ pochvaľoval si koncert Róbert. 
„Mne sa veľmi páčilo. Nebol som tu síce od 
samého začiatku, pridal som sa neskôr, ale 

úplne super, myslím že výborný koncert,“ 
bol očarený atmosférou Roman. „Úžasný 
koncert, tá energia v tej kapele, v tých mla-
dých ľuďoch. Ďakujem usporiadateľom, že 
pamätali na otcov,“ tešil sa z akcie Peter.

Koncert pod holým nebom býva zá-
žitok pre návštevníkov aj hudobníkov. 
Počasie je niekedy nevyspytateľné a  aj 
v  priebehu niekoľkých minút sa dokáže 
zmeniť k lepšiemu alebo horšiemu. Počas 
močenského koncertu počasie vyšlo úplne 
ideálne. „Mne sa vonku vždy hrá lepšie, 
lebo akustika nie je obmedzovaná stenami 
alebo sklom, ako to bývava v  interiéroch. 
Užili sme si to naozaj naplno. Prišiel ko-
pec ľudí a aj repertoár sme sa snažili voliť 
tak, aby si vychutnali tú hudbu aj mladší, 
aj starší, aj otcovia, ktorí mali dnes sviatok, 
ale aj mamy. Všetci boli usmiati, tlieskali, 
spievali, veľmi dobrá atmosféra, ďakuje-

me,“ tešila sa z  dobrého koncertu aj spe-
váčka a hudobníčka Dominika Titková.

Koncerty ku Dňu otcov sa v našej obci 
už stávajú tradíciou, ktorú si osvojujú aj 
obyvatelia, a na koncerty s radosťou prichá-
dzajú. „Koncert, ktorý sme pripravili pri 
príležitosti Dňa otcov, bol takým malým 
poďakovaním a zablahoželaním k dnešné-
mu sviatku. Tento sviatok je síce pomerne 
mladý, no myslím si, že má miesto nielen 
v  kalendári, ale aj v  našich srdciach, pre-
tože je venovaný našim otcom,“ myslí si 
starosta obce Roman Urbánik.

Marcela Lenčéšová

Koncert ku Dňu otcov

Koniec júna znamená pre ško-
lopovinnú mládež v  prvom rade 
vidinu bezstarostného leta. Zá-
ver júna je totiž zároveň koncom 
školského roka. V piatok 29 júna 
2018, sa preto v  areáli základnej 
školy v našej obci stretli posledný 
raz v  aktuálnom školskom roku 
všetci žiaci a  učitelia školy, aby 
spoločne zhodnotili uplynulých 
10 mesiacov a  potom si prevzali 
koncoročné vysvedčenia.

Po neodmysliteľnej štátnej 
hymne všetkých privítala zástup-
kyňa riaditeľa školy Dana Ševčí-
ková a  s  milými prázdninovými 
básňami a  piesňou sa predstavili 
celému zhromaždeniu druháči-
kovia.

Žiakom i  učiteľom sa priho-
vorili riaditeľ školy Eduard Lac-
ko a  za zriaďovateľa, ktorým je 
obec, starosta Roman Urbánik: 
„V mene samosprávy obce Moče-
nok, ale aj vo svojom mene sa mi 
patrí poďakovať vedeniu školy  – 
pánovi riaditeľovi, pani zástup-
kyni, všetkým pani učiteľkám, 
pánom učiteľom, ale aj ostatným 
zamestnancom za to, že 10 me-
siacov vytvárali podmienky pre 
výchovu a vzdelávanie žiakov. Vý-
sledky, ktoré škola dosiahla, sved-
čia o tom, že práca bola úspešná. 
Ja všetkým prajem, aby si počas 
letných prázdnin oddýchli, načer-
pali nové sily a aby sa zdraví a plní 
optimizmu v septembri vrátili do 
školských lavíc.“

Po krátkych príhovoroch 
boli odmenení žiaci, ktorí ško-
lu reprezentovali počas celého 
školského roka v  najrôznejších 
súťažiach a olympiádach. Okrem 
odmien za úspechy v súťažiach si 
traja najúspešnejší žiaci odniesli 
aj ocenenie starostu obce. Sied-
mačka Liana Selešiová za skvelé 
umiestnenia v  okresných kolách 
matematickej, biologickej a  geo-
grafi ckej olympiády, kde získala 
dve prvé a  jedno druhé miesto. 
Takisto si vybojovala aj 2. miesto 
v krajskom kole biologickej olym-
piády. „Venujem sa tomu, lebo ma 
to baví, rada robím tie súťaže, bu-
dem to potrebovať aj na strednú 
a vysokú školu, ak pôjdem, takže 
robím to s  radosťou,“ povedala 
nám s úsmevom šikovná Liana.

Deviatačka Tatiana Sklená-
rová bola úspešná v  okresnom 
kole biologickej olympiády, kde 
získala 1. miesto, aj v  okresnom 
kole olympiády zo slovenského 
jazyka, kde bola štvrtá, 3. miesto 
získala v okresnom kole Hviezdo-
slavovho Kubína a bola aj úspeš-
nou riešiteľkou krajského kola 
biologickej olympiády. „Súťaže, 
to bola skôr taká výzva, lebo aj 
moja sestra stále chodila na tieto 
súťaže a veľmi ma v tom podpo-
rovala. Určite to nebola otrava, 
skôr zábava cez školský rok, odre-
agovanie sa od toho normálneho 
učiva,“ vysvetlila Tatiana.

Marcela Lenčéšová

Koniec školského roka

Foto: Peter Sýkora
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V nedeľu 24. júna 2018 sa v priestoroch 
kultúrneho strediska v našej obci uskutoč-
nilo podujatie s názvom O škole po škole. 
Zorganizoval ho literárny klub v  spolu-
práci s obcou a  išlo o prezentáciu poézie, 
prózy či vlastnej tvorby, ktorá bola určená 
najmä bývalým pedagógom močenskej zá-
kladnej školy. Počas podujatia sa prezen-
tovala šestica prednášajúcich, ktorí pred-
stavili tvorbu rôznych autorov. „Stretnutie 

sa mi veľmi páčilo, bola som veľmi milo 
prekvapená,“ povedala nám po skončení 
ofi ciálnej časti bývalá pani učiteľka Mária 
Lovásová. „Som veľmi potešený, že som 
mohol byť na tomto stretnutí. Bolo krásne 
pospomínať si, ďakujem organizátorom,“ 
pridal sa s chválou Július Kolenčík. „Je to 
veľmi príjemné a  veľmi si vážim a  cením 
túto iniciatívu našich recitátoriek. Je to 
pekný čin, veď kto si už kedy spomenie na 
starých učiteľov, aby sa im poďakoval,“ do-
dala Jolana Lenčéšová.

Na podujatie sa prednášajúci pripravo-
vali niekoľko týždňov, starostlivo si vybe-
rali témy i autorov, aby ich prednes vyznel 
čo najlepšie a urobil prítomným radosť. „Je 
to také naše poďakovanie našim učiteľom 
a  jedno máme už spoločné  – všetci sme 
dôchodcovia,“ konštatovala s  úsmevom 
jedna z prednášajúcich Darina Štangová.

Zaujímavé literárne nedeľné popoludnie 
sa nieslo nielen v znamení poézie a prózy, 
ale aj v  znamení priateľských rozhovorov 
a spomienok.  Marcela Lenčéšová

Na druhú polovicu júna naplánova-
lo občianske združenie Rubín podujatie 
zamerané na zdravie a  zdravý životný 
štýl – Deň zdravia. Podujatie zorganizova-
lo združenie v spolupráci s obcou a part-
nermi pre všetkých záujemcov z celej obce 
v priestoroch spoločenskej sály obecného 
úradu. Návštevníci sa tu mohli oboznámiť 
s množstvom výrobkov či doplnkov výži-
vy vhodných pre ich zdravie, podebatovať 
o  prospešnosti byliniek alebo soli z  Mŕt-
veho mora, konzultovať s masérom mož-
nosti špeciálnych cvikov alebo masáží na 
konkrétne problémy. Najväčší záujem bol 
však o meranie tlaku, cholesterolu či cuk-
ru. „Dnes som prišla preto, aby som zistila 
niečo o svojom zdraví. Merali tu tlak, cu-
kor, cholesterol a sú tu aj také dobré rady,“ 
pochvaľovala si účastníčka Mária. „Páči 
sa mi táto akcia, bola som si dať zmerať 
tlak, cholesterol, cukor a z ponuky ma za-

ujali hlavne biopotraviny,“ bola spokojná 
účastníčka Eleonóra. „Chcel som vedieť, 
aký mám a  cukor a  cholesterol. Dobrý, 
s  cukrom je to trošku horšie,“ prezradil 
nám s úsmevom Imrich.

Merania certifi kovanými prístrojmi 
realizovali pracovníčky jednej z poisťovní 
a  Regionálneho úradu verejného zdra-
votníctva (RÚVZ) Nitra. „Moderná doba 
speje do tejto oblasti, aby ľudia aktívne 
vyhľadávali možnosti ako predchádzať 
ochoreniam, ako sa majú starať o  svoje 
zdravie, lebo náklady na zdravotníctvo 
by mohli byť v  tomto prípade ušetrené, 
a tým aj náklady na liečbu lacnejšie, keby 
pacienti včas odhalili svoje choroby a brá-
nili ich vzniku. Počas dnešného dňa môžu 
návštevníci tohto podujatia absolvovať zá-
kladné vyšetrenia, ktoré im môžu povedať, 
či majú ohrozený srdcovo-cievny systém. 
K  dispozícii majú aj protifajčiarsku po-
radňu,“ vymenovala benefi ty starostlivosti 
o zdravie Ingrid Báreková z RÚVZ v Nitre.

Organizátori sa tešili z  každého náv-

števníka, ktorý na podujatie prišiel, preto-
že to svedčí o tom, že obyvatelia našej obce 
majú záujem o svoje zdravie. „Myslím, že 
OZ Rubín pripravilo veľmi peknú a  uži-
točnú akciu pre obyvateľov Močenka. Nie-
ktoré veci som si vyskúšal, ďakujem veľmi 
pekne,“ pochvaľoval si podujatie aj zástup-
ca starostu obce Peter Sýkora. „V  prvom 
rade ďakujem ľuďom, že prišli. Som rada, 
že majú záujem o svoje zdravie. Aj v tomto 
roku ponúkame výrobky zo zdravej múky, 
máme tu bylinkára, maséra a otvorila sa tu 
aj biopredajňa. Budem rada, ak tu naberú 
ľudia skúsenosti a budú sa o seba starať,“ 
dúfa v pozitívnu odozvu na podujatie zá-
stupkyňa OZ Rubín Jana Stanková.

Záujemcovia o  zmeranie tlaku, cukru, 
cholesterolu, masáž, celkové zhodnote-
nie zdravotného stavu či dobré rady pri-
chádzali do priestorov spoločenskej sály 
obecného úradu počas celého dopoludnia, 
aby sa dokázali o svoje zdravie starať ešte 
lepšie.

Marcela Lenčéšová

Jednota dôchodcov zorganizovala 
v  kultúrnom stredisku besedu s  Valé-
riou Domaradskou z  odboru preven-
cie kriminality Ministerstva vnútra 
Slovenskej republiky. Témou besedy 
bola prevencia proti trestným činom 
podvodu. Na Slovensku sa totiž roz-
bieha projekt, prostredníctvom kto-
rého sa vytvoria špeciálne pracoviská 
pre podporu obetí trestných činov. 
Ide predovšetkým o  zameranie sa na 
trestné činy spojené s  podomovým 
predajom. V  rámci projektu sa budú 
vykonávať preventívne aktivity s  vy-
branou skupinou ľudí. Tým by sa mala 
zlepšiť prezieravosť a  opatrnosť obča-
nov, najmä seniorov, ktorí sú najčas-
tejšími obeťami tejto trestnej činnosti. 
„Je to novinka na Slovensku. Je to nový 
projekt a sú to veľmi užitočné informá-
cie, pretože naši seniori sú, povedala 
by som, trošku nepoučiteľní. Stávajú sa 
prípady, že opätovne ich niekto pod-
vedie a  opätovne sa stávajú obeťami 

trestných činov,“ vyjadrila sa Valéria 
Domaradská. Najčastejšie sa vyskytujú 
prípady nečestných podomových ob-
chodníkov, ktorí dokážu ovplyvniť aj 
tých mladších predraženým nákupom. 
Besedy sa teda nezúčastnili len dô-
chodcovia, pre ktorých bola pôvodne 
určená. Prišla aj mládež z komunitné-
ho centra. „Poučenie, ktoré hlavne se-
niori, ale aj deti získajú, bude obsaho-
vať hlavne prevenciu so zameraním na 
opatrnosť pred rôznymi nástrahami od 
nečestných občanov. Aby nepodliehali 
panike, aby neboli dôverčiví a  aby sa 
vystríhali tých chýb, ktoré veľmi často 
robia, a páchatelia sa na základe toho 
dopúšťajú trestného činu. A  to najmä 
na senioroch, ktorí sa zaraďujú medzi 
najzraniteľnejšie osoby. Ja si myslím, že 
určite táto prednáška bude vhodná aj 
pre deti, pretože deti túto informáciu 
môžu posunúť ďalej buď v  rodinách, 
alebo príbuzným, keď sa budú o  tom 
rozprávať.“ Alexandra Zima

DEŇ ZDRAVIA

Zlepšenie prístupu obetí trestných činov k službám

O škole po škole

Močenské pastorále
14. júla 2018 sa opäť konalo prestížne podujatie leteckých 

modelárov pod názvom Močenské pastorále. Išlo o  mono-
typovú súťaž, v  ktorej všetci zúčastnení súťažili s  rovnaký-
mi modelmi lietadiel. Konkrétne išlo o model Jastrab, ktorý 
skonštruoval v roku 1949 Štefan Kopáčik zo Šale.

Súťaží sa počas celého roka a  na podujatiach po celom 
Slovensku. Ku koncu roka sa súťaže vyhodnotia a víťaz získa 
putovný Jastrabí pohár. „Tohto roku sa konali majstrovstvá 
Európy v Maďarsku, kde bolo veľmi pekné zastúpenie zo Slo-
venska s veľmi pekným umiestnením. Konkrétne vám to teraz 
nepoviem z hlavy, ale mali sme aj prvé miesto, aj druhé, aj tre-
tie,“ hovorí riaditeľ Močenských pastorál Pavel Rábek. Najbliž-
šie bude podobne veľká akcia v Očovej, kde sa zíde aj bohaté 
národnostné zastúpenie. „Chodia z Čiech, chodia aj Maďari, aj 
Rakúšania, dokonca Poliaci, možnože prídu aj Rumuni a ako 
perlička – jeden Angličan k nám chodí.“ pokračuje Pavel Rá-
bek. Tejto súťaže sa zúčastnili aj dvaja leteckí modelári, ktorí 
boli úspešní aj minulý rok. „Pali Rábek, riaditeľ dnešnej sú-
ťaže, sa umiestnil na treťom mieste na majstrovstvách Európy 
a Marián Koza z Banskej Bystrice tento rok skončil na druhom 
mieste na majstrovstvách Európy v maďarskom Jakabszállási.“ 
vyjadril sa Ľudovít Pec, predseda Klubu leteckých modelárov 
v Močenku. Klub má zatiaľ 7 členov. Boli by však radi, ak by sa 
ich počet rozšíril o ďalších nadšencov.  Alexandra Zima
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Výtvarná výstava
v nitrianskej Synagóge

V synagóge v Nitre bola od 5. júla 2018 sprístupnená vý-
stava Putovanie dejinami s Cyrilom a Metodom, ktorú zorga-
nizovalo združenie Európska kultúrna cesta sv. Cyrila a Me-
toda. Členom tohto združenia je aj obec Močenok. Diela na 
výstavu prihlásilo približne 250 žiakov základných, stredných 
a umeleckých škôl z Čiech a Slovenska, z ktorých porota vy-
brala 50 a utvorila z nich putovnú výstavu. Do užšieho výberu 
sa dostali aj dve diela nadaných detí z  Močenka  – obrázok 
žiačky umeleckej školy Niny Sákovej a tričko stredoškoláčky 
Adely Kútnej. V čase našej prítomnosti výstavu navštívili čle-
novia Únie nevidiacich a slabozrakých z Olomouca spoločne 
so svojimi sprievodcami. „Výstava sa mi veľmi páči, najviac sa 
mi páči toto tričko, je veľmi pekné. Som rada, že som sa sem 
mohla prísť pozrieť,“ páčila sa výstava Marii Kebrlové. „Aj ne-
vidomí radi navštevujú kultúrne zariadenia, pamiatky, hrady, 
zámky a vždy záleží na sprievodcovi, ktorého majú, ako do-
káže popísať, čo oči nevidia. Radi uvítame, ak si môžeme na 
nejaké objekty siahnuť, a skvelé je, ak je tam miestny človek, 
ktorý nám o danom objekte môže niečo porozprávať,“ pridal 
sa aj predseda oblastnej pobočky zjednotenej Organizácie ne-
vidomých a slabozrakých z Olomouca Ján Příborský.

Marcela Lenčéšová

V utorok 19. júna 2018 predpoludním sa 
vo farskom kostole sv. Klimenta uskutočni-
la Cyrilo-metodská akadémia venovaná 26. 
výročiu celonárodného festivalu kresťanské-
ho divadla Gorazdov Močenok a  uznaniu 
staroslovienčiny ako liturgického jazyka. 
Podujatie organizačne zastrešili Miestny 
odbor Matice slovenskej v  Močenku, Obec 
Močenok a Farnosť Močenok. Akadémie sa 
zúčastnili žiaci základnej školy a  obyvatelia 
obce. Prítomných v kostole privítala organi-
zátorka podujatia – predsedníčka Miestneho 
odboru Matice slovenskej Jolana Lenčéšová. 
Potom sa všetkým prihovoril autor fi lmu 
o  vzniku staroslovienčiny Stanislav Bajaník 
zo Združenia slovanskej vzájomnosti. Podo-
bu nášho jazyka spred viac ako tisícky rokov 
prítomným priblížila recitáciou a následným 
prekladom Proglasu – prvej básne v staroslo-
vienčine – národná umelkyňa, skvelá recitá-
torka, ktorá svoj život zasvätila poézii a slo-
venskému jazyku, Ida Rapaičová: „Mala som 
dobrých učiteľov. Ono to semienko zasieva 
učiteľ a  mala som skvelú matku. Tam boli 
moje korene vzťahu k  týmto témam. A  tak 
to išlo prirodzene. Mňa nemusel nikdy nikto 
nútiť. Jednak som mala rada hudbu a sloven-
činu, slovenčina je nádherný jazyk, spevný, 
poézia k tomu patrí.“

Potom si návštevníci podujatia pozreli 
krátky umelecko-dokumentárny fi lm o vzni-
ku nášho jazyka, o tom, čo tomu predchádza-
lo a kto sa o jeho vznik pričinil.

Po odprezentovaní fi lmu vznikol ešte 
priestor pre ukážku zo známeho diela básni-
ka Jána Hollého Cirillo-Metodiada, ktoré ta-

kisto predniesla Ida Rapaičová. Toto oslavné 
dielo je dnešným Slovákom dobre zrozumi-
teľné aj bez prekladu. „Báseň, ktorú pani Ida 
Rapaičová prednášala, bola od slovenského 
básnika Jána Hollého, ktorého v  literatúre 
nazývame aj slovenský alebo slovanský Ho-
mér. Mnohí možno nevedia, že tento básnik 
má k Močenku veľmi blízko. Dekan Sčasný, 
ktorý bol správcom farnosti v Močenku, bol 
tou osobou, ktorá zorganizovala zbierku na 
postavenie pomníka tomuto slovenskému 
velikánovi slovenskej literatúry. Pomník je 
umiestnený na cintoríne v  Dobrej Vode, 
v obci, kde Ján Hollý prežil záver svojho živo-
ta. Takéto puto medzi Jánom Hollým a Mo-
čenkom existuje z  minulosti,“ doplnil mo-
zaiku informácií starosta Močenka Roman 
Urbánik. Potom sa prítomným prihovoril 
ešte farár našej farnosti Peter Michalov. Zdô-
raznil dôležitosť vlastného jazyka a šťastie, že 
sa naša farnosť môže hrdiť takým rodákom, 
akým je svätý Gorazd. „Som rád, že sa dnes 
uskutočnila táto akadémia, ktorá bola ve-
novaná aj staroslovienčine a, samozrejme, 
bola aj v úzkom spo-
jení s Močenkom ako 
farnosťou a  rodákom 
svätým Gorazdom. 
Zaznelo tu, že človek 
si musí uvedomovať 
svoje korene a  vrátiť 
sa ku koreňom. Aj ná-
rod alebo jednotlivec 
musí mať koreň, kto-
rý dáva silu korune. 
Som rád, že boli tieto 

veci žiakom odovzdané, aby si ich uchova-
li, uvedomili si a rozvíjali koreňovú sústavu 
svojho života, farnosti, obce, aby potom pri-
nášali tieto korene aj úrodu pre budúce ge-
nerácie,“ vysoko hodnotil obsah akadémie 
farár Farnosti sv. Klimenta v  Močenku Pe-
ter Michalov. Celé podujatie malo za úlohu 
priniesť najmä mládeži nové informácie tý-
kajúce sa pôvodu nášho jazyka a národného 
zmýšľania a zároveň v nich prebudiť hrdosť 
na svoju vlasť a  jej históriu. „Svätý Gorazd 
vás prezentoval oveľa skôr, ako prezentovali 
starých Slovákov ľudia z  iných oblastí. Pre 
Močenok je najcennejšie to, že najvyššiu 
cirkevnú hierarchiu v  Ríme a  vo Vatikáne 
presvedčili, že aj starí Slováci majú právo žiť 
svojím duchovným, jazykovým a  etnickým 
statusom a že ste mali sv. Gorazda, ktorý bol 
jeden z  prvých, ktorý to počul, ktorý to aj 
šíril a ktorý vlastne aj tam prezentoval vašu 
dedinu. To, že ste sa dostali k svätému Otcovi 
do Ríma, do centra vtedajšej svetovej kultúry 
skôr ako všetci ostatní, vy Močenčania mô-
žete byť na to veľmi hrdí,“ vyzdvihol úlohu 
svätého Gorazda Stanislav Bajaník zo Zdru-
ženia slovanskej vzájomnosti.

Marcela Lenčéšová

Vo štvrtok 5. júla 2018 sa v Nitre 
konala tradičná Cyrilo-metodská 
národná púť. Každoročne sa do nej 
zapájajú aj obyvatelia našej obce  – 
chodia na slávnostnú svätú omšu 
a putujú aj na bicykloch. Cyklopúte 
sa v  tomto roku zúčastnila pätica 
Močenčanov, ktorí vyrazili na púť 
do Nitry ráno o  siedmej od sochy 
sv. Gorazda. Po príchode na Sväto-
plukovo námestie sa močenskí cyk-
listi pripojili k  stovkám veriacich 
čakajúcich na začiatok slávnostnej 
svätej omše. „Úžasné. Bola to moja 
prvá púť na bicykli, odporúčam to 
každému. Z  Močenka sme vyrazili 
niečo po siedmej. Boli sme piati: 
traja mladí chlapci, môj manžel a ja. 
Keď sme prišli, tak nás privítali, dali 
nám tričká a po omši nás čaká ob-
čerstvenie,“ bola cyklopúťou nadše-
ná Jana Balážiová.

Našu obec na národnej púti 
reprezentovali aj členovia folklór-

nej skupiny Močenčanka, ktorí sa 
predstavili so svojím repertoárom 
a krátkym vystúpením na Kupeckej 
ulici. Potom robili kňazom spolu 
s  ostatnými krojovanými skupina-
mi a  súbormi špalier pri príchode 
na námestie. „My sem chodíme už 
viac rokov a veľmi sa nám tu páči. 
Prišli sme autobusom, potom sme 
na Kupeckej zaspievali piesne. Ľu-
dia prechádzali okolo a  potom už 
sme si posadali a  užívali sme si 
svätú omšu,“ zhodnotila vedúca FS 
Močenčanka Mária Szabová.

Slávnostnú svätú omšu počas 
Cyrilo-metodských slávností a  ná-
rodnej púte celebroval Ján Babjak, 
prešovský arcibiskup – metropolita 
Gréckokatolíckej cirkvi na Sloven-
sku. Okrem cyklistov a folkloristov 
sa jej, samozrejme, zúčastnili aj 
predstavitelia našej obce a  množ-
stvo veriacich.

Marcela Lenčéšová

Cyrilo-metodská akadémia

Cyrilo-metodské slávnosti v Nitre

Foto: Marcela Lenčéšová
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SPOLOČENSKÁ KRONIKA

PRIVÍTALI SME:

Nela Lenická, Lukáš Somor, Oliver Kohút, Alexej 

Braun, Karin Klinková, Naďa Leššová, Nina Leššová, 

Lukáš Lóži, Šimon Prvák

POVEDALI SI ÁNO:

Miroslav Piterka a Magdaléna Balážová

Martin Lovás a Bc. Barbora Ištokovičová

Ján Popelka a Karin Antošová

Štefan Turjan a Katarína Surányiová

Patrik Péter a Monika Szabová

Jaroslav Kompas a Zuzana Búranová

Ing. Vladimír Pittner a Ing. Silvia Reháková

Štefan Hanko, 77 ročný

Veronika Kósková, 83, ročná

Jozef Mihálik, 67 ročný

PaedDr. Vincent Tóth, 77 ročný

Mária Sýkorová, 85 ročná

Mária Buchová, 66 ročná

Pavol Karlubík, 88 ročný

Pavla Kollárová, 95 ročná

Dušan Packa, 53 ročný

Margita Sedláková, 77 ročná

Štefan Kolenčík, 60 ročný

OPUSTILI NÁS

Hviezdy pre teba prestali svietiť 
a slnko hriať, ale tí, čo ťa milo-
vali, neprestali na teba spomínať. 
Tak, ako z tvojich očí žiarili láska 
a dobrota, tak nám budeš chýbať 
do konca života. Dňa 14. júla sme 
si pripomenuli 2. výročie úmrtia 
našej mamy, svokry, babky a pra-
babky Márie Fábikovej. S  láskou 
a úctou spomína celá rodina.

Ďakujeme rodine, prí-
buzným a  známym, 
že prišli odprevadiť 
na poslednej ceste 
nášho otca a starké-
ho PaedDr. Vincenta Tótha, ktorý 
zomrel po ťažkej chorobe 19. júla 
2018 vo veku 77 rokov. Zároveň sr-
dečná vďaka za kondolencie a kve-
tinové dary. Budeš nám chýbať. 
Česť tvojej pamiatke.
S  úctou a  vďakou dcéra, syn 
s nevestou a 4 vnúčatá.

Ďakujeme všetkým príbuzným, 
priateľom a  známym, ktorí sa 
dňa 24. júla 2018 prišli rozlúčiť 
s  našou drahou mamou, starou 

a  prastarou mamou 
Máriou Sýkorovou. 
Ďakujeme pánovi 
farárovi Petrovi Mi-
chalovovi za duchov-

nú pomoc, pracovníčkam Domova 
dôchodcov Milosrdného samaritá-
na a všetkým, ktorí nám pomáhali 
zmierniť bolesť našej mamy, po-
čas najťažších dní jej života.
Smútiaca rodina.

Odišiel si tíško, ako odchádza deň, 
v  našich srdciach ostáva spo-
mienka len. Čas ubieha a nevráti, 
čo vzal, stále je ťažko a smutno 
všetkým nám. Dňa 12. augusta 
2018 sme si pripomenuli 3. výročie 
úmrtia nášho manžela, otca, ded-
ka, brata Petra Fábika. S  láskou 
spomína smútiaca rodina.

Na cintoríne dva kopčeky, to je 
domov váš. Zbohom, rodičia naši, 
spomíname si na vás. My len ky-
tičku kvetov na chladnú hlinu po-
ložíme a na perách s modlitbou na 
vás spomíname.

Dňa 18. augusta 2018 
uplynulo 40 rokov, čo 
nás navždy opusti-
la naša mama, stará 
mama, prastará mama, 
praprastará mama 
Alžbeta Stachová, 
rod. Sládečková. Dňa 
8. septembra 2018 
uplynie 17 rokov, čo 

nás navždy opustil náš otec, starý 
otec, prastarý otec, praprastarý otec 
Ján Stacho. S láskou spomínajú dcéry 
Mária a Magdaléna s rodinami.

Čas letí, deň za 
dňom sa míňa, ale 
vaša prítomnosť tu 
stále chýba. Hoci ste 
nás opustili a niet vás 
medzi nami, v našich 
srdciach zostanete 
navždy s nami.
Dňa 6. septembra 
2018 si pripome-

nieme 5. výročie, čo nás navždy 
opustila naša drahá mamička 
Anna Macháliková, a 8. januára 
2018 uplynulo 18 rokov, čo nás 
navždy opustil náš drahý otec 
Kazimír Machálik. S láskou spo-
mínajú deti s rodinami.

Dňa 7. októbra 2018 
uplynie 5 rokov, čo 
nás navždy opustil 
p. Jaroslav Drtil. 
Spomínajú manželka 

a dcéra s rodinou.

Dňa 9. októbra 2018 uplynie 
5 rokov, čo nás navždy opustil
Viliam Hochel. S  úctou a  láskou 
spomínajú manželka a  syn s  ro-

dinou. Kto ste ho 
poznali, venujte mu 
tichú spomienku.

Spomienka na ro-
dičov
V neznámy svet odišli ste spať. 
Spomienky sa vynárajú a  slzy 
po tvári stekajú… Odišli ste od 
nás, my sme ostali v  žiali, no 

vždy budete 
v  srdciach 
našich, ktorí 
sme vás tak 
milovali.

Dňa 9. septembra 2018 uplynú 2 
roky, čo odišiel do večnosti náš 
drahý tato, dedko, svokor Jozef 
Szöllösy, a  dňa 23. septem-
bra 2018 uplynie 10 rokov, čo 
nás navždy opustila naša drahá 
mamina, babka, svokra Katarí-
na Szöllösyová. S  úctou a  lás-
kou spomínajú: rodina Biceková 
a Szöllösyová. Ďakujeme všetkým, 
ktorí spomínajú spolu s nami.

Ďakujeme všetkým príbuzným, pria-
teľom a známym, ktorí sa dňa 11. 
augusta 2018 prišli naposledy roz-
lúčiť s naším drahým synom, bra-
tom a strýkom, p. Dušanom Pac-
kom. Ďakujeme za prejavy sústrasti 
a kvetinové dary. Smútiaca rodina.

Smútočné oznamy

Poďakovanie
Ďakujeme pani Pecovej Jozefíne a manželovi a celej partii, ktorí sa celé roky 

aktívne podieľali na stavaní a výzdobe oltárikov k sviatku Božieho tela, a ktorí už zo 
zdravotných dôvodov nemôžu pomáhať. Tiež ďakujeme všetkým tým, ktorí darovali 

množstvo kvetov na zdobenie oltárikov. Pani Pecovej k okrúhlemu životnému 
jubileu prajeme veľa zdravia, šťastia a božského požehnania.

Predám kvetový včelý med, 4€ / 1 kg. Tel.: 037/77 81 865

Profesionálne strihanie psíkov všetkých plemien. Kvalita, precíznosť, spokoj-
nosť, zodpovednosť a odborný prístup, maximálna ochota, poradenstvo a pri-
jateľná cena. Tel. č.: 0905 559 708

RIADKOVÁ INZERCIA
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V polovici júna 2018 sa v škótskom mes-
te Dundee konali siedme majstrovstvá sveta 
v karate organizácie WUKF. Zúčastnila sa ich 
aj viac ako 40-členná slovenská výprava, v kto-
rej bolo 38 reprezentantov. Jedným z nich bol 
aj talentovaný 16-ročný karatista, občan našej 
obce, člen karate klubu TJ Slovan Duslo Šaľa 
Filip Bleho. Do Škótska išiel Filip po náročnej 
príprave s  túžbou obhájiť titul majstra sveta 
z  minuloročných novembrových majstrov-
stiev sveta v Taliansku. „Príprava bola nároč-
ná, mal som štyrikrát do týždňa tréningy a tri-
krát ešte kondičné tréningy. Potom sme mali 
reprezentačné sústredenia. Tento rok som to 
mal na majstrovstvách o niečo jednoduchšie, 
pretože som už vedel, čo ma čaká. Minulý rok 
som bol v  tejto kategórii nováčik,“ rozhovo-
ril sa o príprave na majstrovstvá sveta mladý 
karatista. Filip Bleho reprezentoval Slovensko 
v  štyroch kategóriách  – dvakrát ako jednot-
livec v  cvičení kata a  dvakrát ako člen tímu 
v osobných súbojoch kumite. „V goju ryu som 
sa umiestnil na 1. mieste, v kata open som sa 
umiestnil v top šestke, v kumite rotáciách sme 
ako tím získali 1. miesto a  v  kumite shobu 
sanbon sme získali 2. miesto,“ – stručne vy-
menoval dosiahnuté výsledky Filip – „V kata 
open nás bolo 50 súťažiacich, v kata goju ryu 
25 a v tímových kumite rotáciách nás bolo 20 

družstiev, kde sme sa zišli vo fi nále s Portu-
galcami, a tých sme porazili.“ Tímové rotácie 
v kumite sú založené na princípe 6-minúto-
vého zápasu, v ktorom sa 4 súťažiaci jedného 
tímu ľubovoľne striedajú v zápase so súpermi, 
ale každý musí byť na tatami minimálne 15 
sekúnd v kuse. Kumite shobu sanbon je takis-
to tímová disciplína, kde odzápasí každý zo 4 
súťažiacich jeden 2,5-minútový zápas podľa 
určitého kľúča.

Slovenskú výpravu sprevádzal do Škótska 
v pozícii kouča aj prezident Karate klubu TJ 
Slovan Duslo Šaľa Igor Bleho: „Z nášho klu-
bu išli na majstrovstvá Filip Bleho a  Lajko 
Kocsis. Dosiahli sme veľmi dobré úspechy – 
Filip 2 zlaté, jednu striebornú medailu, Laj-
ko skončil na 4. mieste, čo bol veľmi veľký 
úspech, lebo tam bola veľmi veľká konku-
rencia z  celého sveta. Čo sa týka slovenskej 
výpravy, umiestnila sa na skvelom 3. mieste. 
Predbehli nás Rumuni, ktorí tam mali veľmi 
veľkú výpravu, a druhí boli Američania. Na 
samotnej súťaži bolo 2 400 súťažiacich, čo je 
viac ako 4 000 štartov. Bolo to kondične, psy-
chicky aj fyzicky veľmi náročné.“ Filip Bleho 
sa zúčastnil majstrovstiev sveta v  karate po 
prvý raz v roku 2016, kde sa mu podarilo do-
siahnuť skvelý výsledok, keď ako debutant na 
tomto podujatí získal titul vicemajstra sveta 

v kata individual a bronzovú medailu v tímo-
vej súťaži. Počas všetkých rokov príprav na 
najrôznejšie podujatia sa mu venuje stále rov-
naký tréner, niekoľkonásobný majster sveta 
Ľudovít Kocsis. „Chcel by som sa poďakovať 
môjmu hlavnému trénerovi Lajkovi Kocsiso-
vi a môjmu bratovi, ktorý je tiež mojím tré-
nerom, za hodiny strávené v  telocvični a za 
dobré rady. Ďakujem aj mojej rodine za to, 
že ma podporujú,“ nezabudol na tých, ktorí 
mu pomáhajú.

Filip teda v tomto roku získal na majstrov-
stvách sveta v  karate pre Slovensko, klub, 
svoju obec a hlavne pre seba dva tituly maj-
stra sveta a jeden titul vicemajstra. Najbližšie 
ho čakajú v októbri majstrovstvá Európy na 
Malte, na ktoré sa už začína pripravovať.

Marcela Lenčéšová

Filip Bleho opäť majstrom sveta v karate

HK Junior Močenok obsadil v I. lige žien v sezóne 2017/2018 
z dvanástich družstiev 9. miesto.

Tím viedol skúsený domáci tréner Štefan Kelemen. V minulos-
ti trénoval aj ženy HK Slovan Duslo Šaľa, ŠKP Banská Bystrica, 
BHK Gabor Bánovce nad Bebravou a ŠKP Piccard Senec. Štefan 
Kelemen prijal ponuku v novej sezóne trénovať extraligových há-
dzanárov HC Sporta Hlohovec. HK Junior Močenok má teda no-
vého trénera. Je ním Vladimír Svitek. Vedúcou družstva zostáva 
Jana Bolfová.

Ženy HK Junior Močenok začali v júli s letnou prípravou. Zapo-
jili sa do nej tri brankárky: Vladimíra Lenčéšová, Mária Lovászová 
a Michaela Karlubiková. Prípravu absolvovali hráčky: Silvia Lenčé-
šová, Kristína Rábeková, Zuzana Bocánová, Miriam Sklenárová, 
Dominika Czuczorová, Lucia Lenčéšová, Veronika Lencsésová, Ta-
mara Šoková, Katarína Kolečániová, Paulína Bolfová. Do družstva 
sa vrátili dve hráčky, a to Nikola Lencsésová a Michaela Dobišová.

HK Junior Močenok nemá samostatné družstvo dorastu. Do-
rastenky hrajú v tíme žien.

Pre malý záujem hráčok musel klub v  novej sezóne zrušiť aj 
družstvo starších žiačok. V minulej sezóne ho viedli tréner Miro-
slav Horňák a  vedúci družstva František Lenčéš. Dievčatá, ktoré 
z tímu zostali, hosťujú v Šali.

Mladšie žiačky bude aj v  novej sezóne viesť skúsená trénerka 
Marta Braunová a vedúcou bude Sylvia Kolenčíková.

Prípravku budú trénovať Marta Braunová, Miroslav Horňák 
a Mirka Sklenárová. Vedúcou bude Sylvia Kolenčíková a asisten-
tom Mykola Melnyk – hráč HKM Šaľa. Peter Sýkora

Hádzanárky do novej sezóny
s novým trénerom

A  – mužstvo FK Močenok hra-
lo v  sezóne 2017  – 2018 v  6. lige 
ObFZ Nitra. V súťaži sa mu neda-
rilo. Hrozil mu zostup. Nakoniec 
skončilo v tabuľke na 14. mieste zo 
16 družstiev, vďaka čomu sa v súťaži 
udržalo.

O  tom, že napriek nezdarenej 
sezóne naši futbalisti vedia dávať 
góly a  vyhrávať, presvedčili hráči 
FK Močenok divákov na turnaji 21. 
júla na domácom štadióne. Turnaj 
vyhrali.

FK Močenok – TJ Diakovce
5:0 (3:0)
Góly: Roman Vencel 2, Martin 

Pútec, Erik Pápay, Juraj Tichý.
Finálový zápas: FK Močenok – 

KFC H. Kráľová 2:1 (2:1)
Góly: Juraj Hanák, Anton Šte-

fanko.
Zostava FK Močenok: Adam 

Lenčéš, Michal Práznovský  – Erik 
Pápay, Anton Štefanko, Radovan 
Paľo, Miloš Majdiak, Juraj Hanák, 
Pavol Hanák, Matúš Nagy, Lukáš 
Kukla, Martin Pútec, Daniel Čier-
nik, Roman Vencel, Juraj Tichý, 

Marek Žigárdi, František Hromoda.
Tréner: Milan Lenický.
Vedúci družstva: Michal Fidler.
Dorastencom U 19 sa pod vede-

ním trénera Daniela Čiernika darí. 
V 6. lige ObFZ Nitra skončili na 3. 
mieste a  postúpili do 5 ligy ZsFZ. 
Vedúcim družstva je Anton Maj-
diak.

Starší žiaci U15 skončili v 4. lige 
ObFZ Nitra na 3. mieste. Sedem 
hráčov odišlo do dorastu. Trénerom 
je Radoslav Dicsér a vedúcim druž-
stva Jaroslav Braun.

Mladší žiaci U13 vybojovali v 4. 
lige ObFZ Nitra 2. miesto. Tré-
nerom je Gabriel Vrba a  vedúcim 
družstva Miloš Bleho.

Tréner Gabriel Vrba a  vedúci 
Miloš Bleho bodovali aj s  príprav-
kou U11. Súťaž ObFZ Nitra vyhra-
li s  28-bodovým náskokom pred 
druhým Hájskym.

V  sezóne 2018  – 2019 FK Mo-
čenok zapojí do ObFZ aj prípravky 
U9 ObFZ Nitra. Najmladších futba-
listov bude trénovať Martin Žiška.

Peter Sýkora

Seniori FK Močenok sa trápia
– ostatným družstvám sa darí
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EIZEN s.r.o. výkup železného šrotu 
tel.: 0911 915 591
       0948 523 390

֗ výkup železného šrotu a farebných kovov
paličské práce
rozpaľovanie kovových prvkov 

 a konštrukcií
zber papiera

Otváracie hodiny: Po - Pia 7.30 - 16.00 h  Sobota 8.00 - 13.00 h

prevádzka: Úzka 985/2
(bývalý Hliník) Močenok

֗֗

Obyvatelia môžu odovzdávať počas celého roka nasledovný odpad:

- stavebný odpad: 150 kg/ročne na 1 súpisné číslo, nad 150 kg spoplatnené

- elektroodpad: práčky, televízory, chladničky, mrazničky, počítače,
                         el. sporáky, žehličky, bojlery, varné kanvice a pod.

- veľkoobjemový odpad: patrí sem objemový odpad, ktorý sa 
                                       ďalej nedá spracovať a nezmestí sa do klasickej 
                                       nádoby na zmesový komunálny odpad.
napr. starý nábytok (válendy, sedačky), skrine, podlahové krytiny (koberce, 
linoleum,  gumolit), sanitárna keramika (umývadlá, vane, toalety), ostatné
(matrace, periny), znečistené plasty.

NEPATRÍ SEM!!! stavebný odpad - murivo, kamenivo, azbest, zvyšky malty,
zemina, čisté plasty, papier, sklo, bio odpad, elektro odpad a nebezpečený 
odpad.

Obecný úrad Močenok v spolupráci s firmou EIZEN s.r.o. vytvoril
pre obyvateľov obce Močenok ZBEROVÝ DVOR, ktorý sa nachádza

v areáli firmy EIZEN s.r.o. (kovošrot)

֗
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ADVOKÁTSKA KANCELÁRIA

JUDr. Lýdia Vylimcová

Sídlo advokátskej kancelárie: Močenok, Švábská č. 1431/18

Kontakt: tel: 037/6552833, mobil: 0903 729 822

e- mail: judrvylimcova@gmail.com,

web: www.judrvylimcova.sk

Ponúka právne služby a poradenstvo v oblastiach

• obchodné právo, včítane práva obchodných spoločností, • pra-

covné právo, • občianske právo, • rodinné právo, • správne právo, 

• vyhotovovanie zmlúv, • vymáhanie pohľadávok, • vypracovanie 

návrhov na začatie konania a ďalších podaní v konaniach pred 

súdmi, orgánmi štátnej správy a miestnej samosprávy, • zastupo-

vanie pred súdmi, orgánmi štátnej správy a miestnej samosprávy.
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V nedeľu, 17. júna si návštevníci areálu obecného úradu mohli vychutnať pohľad 
na takmer dve desiatky historických vozidiel – nádherných starých áut a moto-
riek, z ktorých väčšina sa v našej obci zastavila cestou z trojdňového zrazu.

Foto: Marcela Lenčéšová

Nové priestory na opekačku v areáli športovej haly sa zapáčili aj členom Zák-
ladnej organizácie Jednoty dôchodcov v Močenku. Nechýbal spev, dobrá nálada 
a samozrejme, špekačky.  Foto: Lucia Sýkorová

Združenie Rodina je viac v Močenku v spolupráci s farským úradom a obcou 
Močenok aj tento rok zorganizovalo Letné kino s  kukuricou. Stretnutie sa 
tradične konalo v priestoroch farského dvora 3. augusta. Hlavnou myšlien-
kou podujatia bolo utužovanie si súdržnosti a  dobrých vzťahov v  priateľ-
skom posedení. Foto: Lucia Sýkorová

Komunitné centrum v Močenku v spolupráci s kresťanskou organizáciou eRKo 
zorganizovali 7. augusta pre deti opekačku. Cieľom udalosti bolo nadväzo-
vanie nových priateľstiev, zopakovanie si bezpečnosti pri zakladaní ohňa 
a prevencia proti požiarom. Program sa začal besedou s hovorcom hasičské-
ho zboru Michalom Vargom v  pastoračnom centre. Hravou formou deťom 
vysvetlil ako bezpečne oheň založiť, čo robiť, ak vznikne požiar a pripomenul 
im dôležité telefónne čísla a po poučení sa mohla opekačka začať. Nálada zú-
častnených bola výborná a všetci sa dobre bavili.  Foto: Peter Sýkora

Počas festivalu Gorazdov Močenok nechýbal ani tradičný Gorazdovský dvor. Dobový spolok Satyros pripravil zvlášť pre deti aj historické zbrane.
Foto: Peter Sýkora


